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In ziua de 25 octombrie a.c., a avut loc, sub președinția tovarășului Nicolae Ceaușescu. secretar general al Partidului Comunist Român, președintele Republicii Socialiste România, președintele Frontului Unității Socialiste, ședința ’ - - -Național al F.U.S.în cadrul ședinței, Raportul cu privire la Unității Socialiste,
Biroului Executiv al ConsiliuluiBiroul Executiv a activitatea consiliilor apreciind că această desfășurată pe baza hotărîrilor Congresului și ale Conferinței Naționale ale partidului, țiilor cuprinse in expuneriie tovarășului ________Ceaușescu, a fost îndreptată spre unirea tuturor forțelor poporului nostru în înfăptuirea Programului Partidului Comunist Român de dezvoltare multilaterală a României socialiste, de ridicare a bunăstării materiale și spirituale a tuturor celor ce muncesc. în acest cadru. Biroul Executiv a evidențiat importantele realizări obținute, prin munca harnică și entuziastă desfășurată de întregul nostru popor, in înfăptuirea obiectivelor planului cincinal și a subliniat că succesele dobindite in dezvoltarea industriei, agriculturii, științei și culturii, in ridicarea nivelului de viață al celor ca muncesc sînt indisolubil legate ds orientările și indicațiile secretarului general al partidului, tovarășul Nicolae Ceaușescu, de intensa și neobosita sa activitate pentru continua perfecționare a organizării sociale, a planificării și conducerii societății noastre socialiste.Biroul Executiv a relevat rolul și contribuția consiliilor Frontului Unității Socialiste în unirea eforturilor clasei muncitoare, a țărănimii și intelectualității, a tuturor oamenilor muncii, fără deosebire de naționalitate, in înfăptuirea marilor obiective politice și economice ale actualei etape de dezvoltare a țării. în același timp. Biroul Executiv a recomandat organizațiilor componente ale Frontului Unității Socialiste să-și intensifice eforturile pentru trecerea de la acumulări cantitative la o nouă calitate, superioară in întreaga

examinat Frontului activitate, al Xl-lea a indica- Nicolae

activitate economico-socială, acționind cu fermitate în direcția organizării superioare a producției și a muncii, întăririi ordinii și disciplinei, reducerii consumului de materii prime și materiale, gospodăririi raționale a combustibililor și energiei, folosirii integrale a capacităților de producție, creșterii productivității muncii. îmbunătățirii calității produselor. S-a cerut să se acorde o atenție mai mare acțiunilor de mobilizare a cetățenilor la desfășurarea muncii patriotice pentru înfrumusețarea și buna gospodărire a tuturor localităților.Exaniinind activitatea politică și cultural-educativă a consiliilor F.U.S. in vederea ridicării nivelului general de cunoaștere al maselor, al dezvoltării conștiinței socialiste, Biroul Executiv a relevat rezultatele obținute in răspindirea cunoștințelor științifice și a recomandat organizațiilor componente să acționeze mai intens în direcția creșterii nivelului politic și ideologic al celor ce muncesc, pentru formarea concepției științifice, materialist dialectice despre lume șl societate, pentru dezvoltarea conștiinței socialiste a întregului nostru popor, pentru stimularea participării maselor la Festivalul național „Cîntarea României".Biroul Executiv a apreciat că măsurile adoptate în acest an în vederea Îmbunătățirii componenței consiliilor locale ale F.U.S. și a comisiilor pe domenii, au creat condiții pentru continua dezvoltare a democrației noastre socialiste, pentru participarea largă a maselor de cetățeni la viața politică, social-economică si la conducerea treburilor obștești, corespunzător indicațiilor și o- rientărilor date de secretarul general al partidului, tovarășul Nicolae Ceaușescu. Biroul Executiv a subliniat necesitatea perfecționării în continuare a activității consiliilor Frontului Unității Socialiste, în vederea participării tot mai largi a maselor de cetățeni, îndeosebi la sate, la activitatea economică. Ia viața politică și socială.In continuare, Biroul Executiv a examinat Raportul

cu privire Ia activitatea desfășurată de consiliile Frontului Unității Socialiste și organizațiile de masă și obștești componente, de echipele de control al oamenilor muncii pentru intensificarea și creșterea eficienței controlului maselor populare. în spiritul orientărilor și indicațiilor date de tovarășul Nicolae Ceaușescu, Biroul Executiv a indicat comisiilor județene, municipale, orășenești. ale sectoarelor municipiului București și comunale, tuturor echipelor de control să acționeze eu mai multă fermitate împotriva fenomenelor negative din sfera comerțului, serviciilor, transporturilor, in domeniul ocrotirii sănătății și in alte sectoare, pentru formarea unei puternice opinii de masă împotriva neajunsurilor, a abaterilor de la normele eticii și echității socialiste. S-a cerut să se pună un accent mai mare pe educarea oamenilor muncii în spiritul atitudinii înaintate față de muncă, al cinstei și corectitudinii, de combatere a manifestărilor de neglijență, nepăsare și lipsă de răspundere, pentru apărarea și buna gospodărire a avutului obștesc.Biroul Executiv a relevat necesitatea de a se acționa in mod hotărit pentru perfecționarea întregii activități de control, pentru creșterea eficienței acestuia, pentru soluționarea operativă a propunerilor făcute de echipele de control al oamenilor muncii, pentru sporirea gradului de receptivitate a cadrelor de conducere din unitățile economice și social-culturale față de sesizările și observațiile acestora.In încheiere. Biroul Executiv și-a exprimat convingerea că toți oamenii muncii, fără deosebire de naționalitate. vor participa in continuare, cu același elan și abnegație, la activitatea de dezvoltare economico- socială a localităților țării, a tuturor județelor, orașelor și comunelor patriei, la sporirea avuției naționale, a- ducindu-și astfel contribuția la înfăptuirea Programului partidului de dezvoltare multilaterală a României socialiste, la creșterea neîncetată a nivelului de trai material și spiritual al celor ce muncesc.
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Președintele liste România, Ceaușescu. a pe generalul Maung, ministrul afacerilor externe al Republicii Socialiste a Uniunii Birmane, care face o vizită oficială in țara noastră.La primire a luat parte Ștefan Andrei, ministrul afacerilor externe.A fost de față dr. Maung Maung Aung. ambasadorul Bir- maniei la București.Oaspetele a transmis președintelui Nicolae Ceaușescu cele mai bune urări de sănătate și fericire din partea președintelui Republicii Socialiste a Birmane, U Ne Win. de ritate continuă pentru român.Mulțumind, tovarășul Ceaușescu a adresat, la rîndul său, președintelui Republicii Socialiste a Uniunii Birmane cele mai bune urări de sănătate

Republicii Socia- tovarășul Nicolae primit, miercuri, brigadier Myint

Uniunii prospe- poporulNicolae

și fericire, iar poporului birma- nez de prosperitate și bunăstare, în cadrul convorbirii au fost subliniate progresele obținute in dezvoltarea relațiilor, de prietenie și colaborare dintre Republica Socialistă România și Republica Socialistă a Uniunii Birmane. apreciindu-se, totodată, că. pot fi identificate și puse în valoare noi căi și mijloace de natură să contribuie la extinderea și aprofundarea bunelor raporturi româno-birmaneze. în acest, context s-a exprimat dorința comună de a amplifica colaborarea dintre cele două țări, pe multiple planuri, de a extinde cooperarea economică în domenii de interes mutual, în folosul ■ ambelor state și popoare, al cauzei păcii și realizării de noi progrese pe calea înțelegerii internaționale.Convorbirea a evidențiat totodată hotărîrea României și Bir- maniei de a promova o conlu-

crare tot mai largă și pe plan internațional pentru a-și aduce o contribuție activă la soluționarea marilor probleme care confruntă omenirea, corespunzător intereselor tuturor națiunilor. la crearea unui climat de pace și șecuritate care să asigure dezvoltarea liberă și independentă a tuturor popoarelor lumii.Schimbul de vederi în probleme internaționale a evidențiat, de asemenea, necesitatea stabilirii între state a unor relații întemeiate pe egalitate și echitate, pe respectul independenței și suveranității naționale, instaurării unei noi ordini economice 'internaționale, lichidării subdezvoltării și afirmării drep- tulut fiecărui popor de a fi stă- pîn pe bogățiile naționale, pe ■ destinele sale.întrevederea s-a desfășurat într-o atmosferă cordială, prietenească. <
Consiliul de Stat al Republicii Socialiste România

DECRET
pentru convocarea Marii Adunări Naționale

La sate - o perioadă decisivă, de maxim efort pentru 
ca nimic din recolta acestui an să nu rămină pe cimp!

Priorități în calendarul
muncii desfășurate

în aceste zile pe ogoare
• RECOLTAREA CELOR PESTE 1,2 MILIOANE 
HECTARE CU PORUMB Șl APROAPE 70 MII 
HECTARE CU SFECLĂ DE ZAHĂR • TRANS
PORTUL Șl DEPOZITAREA IMEDIATĂ A CELOR 

997 000 TONE PORUMB Șl 700000 TONE 
SFECLĂ DE ZAHĂR AFLATE ÎN PREZENT PE 
CÎMP • ÎNCHEIEREA DE URGENȚĂ A ÎNSÂ- 
MÎNȚĂRII GRIULUI PE ULTIMELE 225 MII HEC
TARE • STRÎNGEREA Șl LIVRAREA OPERATIVĂ 

A LEGUMELOR, FRUCTELOR Șl STRUGURILOR

PRIN FORȚA Șl PRICEPEREA OAMENILOR,
I-------- ------

ÎN PAGINA A III-A

PAMINTUL RODEȘTE MAI MULT
Gherăseni. O comună de la porțile Bărăganului care bate la porțile orașului... Al propriului oraș. Și ce este mai spectaculos în această necontenită cursă a satului de autodepășire a propriei condiții decit traiectoriile, tulburătoarele traiectorii pe care se plasează destinul oamenilor, al tinerilor în special. Cooperativa agricolă de producție „23 August" din Gherăseni numără peste 1350 brațe de muncă. Și totuși nomenclatura tradițională este infirmată la ora actuală de realitățile economico-sociale prezente. Rostul mașinii și al brațului desfășurat sub rigoare matematică imprimă activităților un ritm industrial. O stare care dimensionează plenar orizontul satului românesc., destinul oamenilor. AI oamenilor seria tale: pentru care agricultura înseamnă profesie, pentru care mede lucrător al pămintului a căpătat dimensiuni fundamen- aeelea ale muncitorului agricol.știu cit de lineare sau citNude sinuoase sînt căutările in alte unități agricole, dar știu că aici, la Gherăseni, drumul de la producțiile modeste la marile recorduri a cunoscut destule greutăți. A fost nevoie in primul rind de realizarea unui echilibru de forțe umane. Se lansau astfel in practică primele noțiuni de organizare științifică a muncii care, aici, in agricultură, nu puteau exclude gradul de pregătire a fiecărui cooperator. Gheorghe Vizireanu, vicepreședintele unității, pe care-I în- tîlnim în sectorul zootehnic, ne prezintă o diagramă a forței de muncă: 110 oameni în zootehnie, 80 cuprinși în activitățile anexe, 150 în legumicultura. 160 în viticultură, 790 la cultura mare, 37 mecanizatori, 16 moto- pompiști, 27 cooperatori care au obținut carnetul de conducere a tractorului. „Muncitori au fost de cind se știu pe aceste pă- mînturi. Chiar dacă Bărăganul le-a încurcat de multe ori socotelile, fie pulverizînd sămînța, fie prin secete îndelungi, oamenii au învățat de-a lungul timpului tainele fiecărui hectar de pămînt în parte. Experiența lor este dublată acum de forța mașinilor, de metodele ștîințifi-

ce de cultivare și întreținere a plantelor".Vicepreședintele cooperativei ține cu tot dinadinsul să mergem pe teren, să simțim pulsul pămintului. Ajungem pe tarlaua

cu nimic dacă afirm că învățăm unii de la alții. Noi, vîrst- nicii, cunoaștem tainele fiecărei tarlale, la rîndul lor tinerii vin cu cunoștințele acumulate la orele de curs. Ca să obții aici, la Gherăseni, 5 200 kg porumb boabe la hectar în condiții de neirigat, este fără nici o exagerare o performanță. E drept, am luat in considerație in primul rînd structura solului și soiul de porumb cel mai adecvat. Pe 80 la sută din totalul de 941 ha cultivate cu porumb am folosit hibridul simplu 400. Ajutat de îngrășămintele chimice și naturale administrate, precum și de o densitate de 50 000 plante la hectar, soiul acesta a dat roadele scontate". „Oricum, pe
Din experiența unităților 

agricole fruntașe

22, tarla din care 10 ha cu porumb sînt preluate în acord global de organizația de tineret. Prezentă alături de uteciști, Ioana Grigore, secretara comitetului comunal U.T.C., ne spune: „Peste 200 de tineri recoltează acftm ultimele două hectare. Față de plan înregistrăm o depășire de 400 kg porumb boabe la hectar".Un mănunchi de tineri să răspundă de soarta a 10 ha de porumb ni se pare un lucru, de ce să nu recunoaștem, deosebit. „Cum s-a cîștigat o asemenea încredere îl întreb pe cooperatorul Păun Dumitru. „Sînt fiii noștri și cred că nu exagerez

viitor, nu ne vom opri aici, intervine cooperatorul Traian Grigore. Anul acesta, porumbul l-am recoltat mai mult manual (din cele 941 ha, recolta a fost strînSă și transportată de pe 730 ha) din cauză că fiind culcat, n-am putut introduce combinele. De aici o serie de greutăți. Soluții. să știți, destul de bune, ne-au dat și tinerii. Un exemplu. Pe tarlaua lor, uteciștii mai întîi l-au depănușat. Exemplul a fost urmat și de cooperatori".Iată, așadar, cum viața economică a unei comune poate fi serios marcată de participarea efectivă a tinerilor. Cîștigînd o dimensiune industrială (profesii, agrotehnică, organizarea

muncii) o comună își adjudecă fără drept de . replică tinerii, adică viitorul ei.De numele cooperatorilor din Gherăseni se leagă și succesele obținute an de an in domeniul legumiculturii. Și de această dată, oamenii de aici au răspuns cu promptitudine chemării adresate de legumicultorii din Drăgă- nești-Vlașca. angajindu-se să depășească 30 tone legume la hectar și să realizeze in plus 5 tone. Suportul angajamentului este dat de obținerea unor producții record. C.A.P. „23 Au-‘ gust" deține de două ori Ordinul Muncii clasa I, precum și Meritul agricol, acordat în urma rezultatelor de excepție ale le-' gumicultorilor. Pentru tineri, acest lucru a constituit un permanent îndemn la acțiune. Legumicultura a cîștigat aici, la' Gherăseni, statut de profesie. Cum, dealtfel, s-a întîmplat și cu viticultura. Secretul? Munca, lucrările de .întreținere efectuate în timp optim și bineînțeles folosirea la maximum a bazei tehnice.Așadar, astăzi, o agricultură fără o puternică zestre tehnică exploatată în condiții de maximă eficiență, fără aplicarea unor tehnologii moderne, de prelucrare a pămintului este de ne- conccput. Mai trebuie neapărat adăugată organizarea științifică a muncii, care are ca suport în primul rînd dispunerea, rațională a oamenilor în funcție de experiență și aptitudini. Lucru demonstrat, din plin, de rezultatele cu care cooperatorii din Gherăseni întîmpină Ziua recoltei. O zi a bilanțurilor, dar și una a unor generoase angajamente.

• IALOMIȚA: Ritm 
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terenului
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DUMITRU ION DINCA

In temeiul articolului 54 din Constituție,
Consiliul de Stat al Republicii Socialiste România decretează : Articol unic. — Se convoacă Marea Adunare Națională în a opta sesiune a 

celei de-a șaptea legislaturi, in ziua de 3 noiembrie 1978, ora 10.

NICOLAE CEAUȘESCU
Președintele Republicii Socialiste România

DECRET PREZIDENȚIAL
pentru convocarea Camerei legislative 

a consiliilor populare
în temeiul articolului 14 din Legea nr. 5/1975 privind congresul, Camera legislativă 

și conferințele consiliilor populare,
Președintele Republicii Socialiste România decretează :Articol unic. — Se convoacă Camera legislativă a consiliilor populare în ziua de 

2 noiembrie 1978.
NICOLAE CEAUȘESCU

Președintele Republicii Socialiste România

TRIMESTRUL IV - o perioadă decisivă pentru îndeplinirea 
integrală la toți indicatorii a planului pe acest an

Mobilizare exemplară a întregului colectiv, a organizației U.T.C., pentru 
recuperarea rămînerilor în urmă și înfăptuirea întocmai a angajamentelor asumate

Onorarea tuturor comenzilor,
depășirea planuluiUna' din cauzele nerealizărîi planului la export pe nouă luni la întreprinderea de vagoane din Drobeta-Turnu Severin o constituie, așa cum ne demonstrează tinăra economistă Florina Popa din cadrul serviciului export, faptul că potrivit planificării făcute de centrala industrială, unitatea a avut de realizat in primele trei trimestre 92 la sutădin planul anual de export. Si- • gur. o asemenea repartizare, în totală discordanță cu cerințele unei planificări judicioase, raționale pe trimestre a planului de export, este' greu de ințeles. Cert este însă că primele nouă luni din acest an consemnează

în bilanțul „exportului" . întreprinderii de vagoane din Dro- beta-Turnu Severin o nereali- zare in procent de 29,2 la sută, • în condițiile în care, „așa cum
La Întreprinderea de vagoane 
ME VA Drobeta-Turnu Severinam aflat, întregul plan de export este asigurat cu contracte. Singura întrebare care se impune de la sine acum, cind au mai rămas practic numai două ■ luni pînă la sfirșitul anului, se

lu exportreferă care o de aici de a recupera, scurtă perioadă, toate restanțele acumulate, pentru ca, la 31 decembrie 1978, planul de export al întreprinderii să fie îndeplinit integral și. contractele onorate. Există, deci, această posibilitate ? Dacă există — și sîn- tem asigurați că există — ce măsuri s-au luat în acest sens ? Pînă a da însă un răspuns la aceste întrebări, o primă constatare...

la posibilitatea reală pe are colectivul de muncă în această

DAN VASILESCU

(Continuare în pag, a Ill-a)

£577^ proiectul legii 
Învățămintului

O nouă 
calitate

calitate a muncii, o nouă 
a pregătirii profesionale

Desigur, proiectul Legii învățămintului are o deosebită însemnătate pentru factorii care răspund direct de buna organizare a școlii, pentru cadre didactice, elevi și studenți, pentru organizațiile U.T.C. din școli și asociațiile studenților comuniști. Dar întreaga noastră societate are preocupări. cerințe și năzuințe care își găsesc reflectare in cuprinsul acestui important document politic și juridic. Lucrurile sînt clare : progresul învățămintului depinde direct de mijloacele materiale pe care societatea i le asigură. Totodată, pentru progresul eco- nomico-social al patriei are o influență hotărî toare calitatea

la perfecționarea forței de muncă, cu deosebire la pregătirii profesionale a lor muncitori. ridicarea tineri-
cadrelor pe care le pregătește școala. Așadar, in mod obiectiv noua lege subordonează absolut toate problemele învățămintului cerințelor producției, progresului multilateral al societății. Deosebit de semnificative în acest sens sînt acele prevederi care stabilesc cadrul juridic referitor la organizarea, desfășurarea și dezvoltarea unui sistem unitar de educare și pregătire profesională, care cuprinde toate formele specifice, de la gră-

dinițe și pînă la universități : un sistem ' care își integrează totodată instituțiile menite să asigure calificarea la locul de muncă și perfecționarea calificării cadrelor. Participanții la dezbaterea noastră, organizată la întreprinderea ..Automatica" din București, cu sprijinul comitetului U.T.C. din această importantă unitate economică, au fost în unanimitate de acord că aceste prevederi sînt menite să contribuie în mod substanțial

MARIA JWIHAESCU, lăcătuș• sîntefn masăajustor : „Toți cei care prezenți aici, la această rotundă, ca și toți tinerii care lucrează la „Automatica", am venit direct din școli. Mulți dintre muncitorii întreprinderii au absolvit liceul și s-au calificat la locul de muncă. Alții au absolvit școli profesionale sau licee industriale. Cred că trebuie să pornim, în cadrul dezbaterii
Dezbatere realizată de 
ADRIAN VASILESCU

(Continuare in pag. a ll-a)



„SCÎNTEIA TINERETULUI" pag. 2 JOI 26 OCTOMBRIE 1978

PROIECTUL LEGII ÎNVĂȚĂMÎNTULUI

(Urmare din pag. i; noastre, de la faptul că societatea românească dispune azi de toate condițiile ca să garanteze încadrarea în activitatea econo- mico-socială a tuturor tinerilor pregătiți in școli și facultăți".
Ing. ALEXANDRU IVAN, responsabilul comisiei profesio- nal-științifice din teiului U.T.C. al „Dealtfel, există rect între cifrele și numărul mereu în creștere al locurilor de muncă ; între structura rețelei de gimnazii. școli profesionale, licee și facultăți și dinamica profesiilor ; intre cerințele activității economico-so- ciaie și conținutul procesului instructiv-educativ din toate unitățile de învățămint. Aceste relații sînt bine precizate in legea pe care o dezbatem. Consider insă deosebit de important faptul eg noile reglementări nu se opresc în cadrul strict al școlii ; că se prevede instituirea unor forme specifice atit în vederea calificării la locul de muncă cit și pentru perfecționarea calificării".
MARIA MÎNDRUȚ, lăcătuș- 

ajustor : „Măsurile inițiate in ultimii ani de partid, de secretarul său general, tovarășul Nicolae Ceaușescu, privind modernizarea și perfecționarea învățămîntului, integrarea activă cu cercetarea și producția, deschid noi orizonturi tineretului studios. Astăzi, tinerii aflați pe băncile școlilor și ale facultăților verifică in practica socială, in activitatea productivă cunoștințele dobindite in școală. Legătura permanentă cu unitățile economice, participarea concretă la activitatea acestor unități le oferă posibilitatea de a se pregăti temeinic, de a înțelege exact condițiile de muncă, de a afla cerințele producției moderne ; lor li se asigură o cunoaștere reală și temeinică a profesiei. Dar ei nu vor face față cerințelor producției, care sînt mereu in schimbare, care devin tot mai complexe, dacă vor ră- mine la nivelul pregătirii dobindite în școală. Potrivit noii legi, întreprinderile trebuie să-și organizeze un sistem de neîntreruptă perfecționare profesio-

cadrul comi- 
intreprinderii : un raport di- de școlarizare

iar organizațiilor U.T.C. le revine îndatorirea de a sprijini prin forme active și eficiente această acțiune. Reiese clar, din cuprinsul noilor reglementări. că unitățile economice colaborează cu organizațiile U.T.C. în inițierea, organizarea și desfășurarea activității in cadrul cursurilor de calificare și de ridicare a calificării".
CONSTANTIN MILEA. aju

tor de maistru, membru *1 co
mitetului de partid din între
prindere : „Sintetizînd, cred-că se impune să ținem seama de citeva cerințe care sînt în strîn-

organizațiile de partid. în organizațiile U.T.C. Cred că în acest sens sint cîteva întrebări la care trebuie să răspundem și anume : Cum acționăm ? Care sint formele de activitate cele mai bune ? Care sint mijloacele cele mai eficiente ? Dezbaterea noastră nu trebuie să ocolească a- ceste întrebări Mai mult, pornind de la propria noastră experiență. să găsim și răspunsurile necesare".
ALEXANDRU CHIVU, elec

trician : „Noi, Ia „Automatica", organizăm două categorii de cursuri postșcolare : de califi-

miletului U.T.C. din întreprin
dere : „Cred că observația lui Alexandru Chivu trebuie să ne rețină in mod deosebit atenția. Organizațiilor U.T.C., care au indatoriri concrete in privința desfășurării activității în cadrul cursurilor de calificare și de perfecționare a pregătirii tinerilor, le revine obligația de a studia temeinic întregul cuprins al noii legi, pentru a desprinde absolut toate prevederile care pot să-și găsească aplicare în sistemul de pregătire din întreprinderi. De la cerința ca învățămîntul să asigure „însușire* de către tine
rele generații a cunoștințelor

cipativ ; se fac eforturi pentru ca. în școală, rolul elevului să devină activ. Pedagogia participativă impune un dialog fructuos între profesor și elevi. Nu înțeleg de ce tocmai la cursurile de perfecționare a pregătirii, unde vin tineri formați, tineri care au absolvit deja școala, comunicarea nu se mai realizează. Mulți lectori sint adevărate mecanisme : își spun lecția fără să țină seama de ce știu cursanții, de ce gindesc ei, fără să le asculte opiniile. Un tînăr mi-a arătat caietul de notițe : li s-au predat cunoștințe pe care ei, absolvenți ai clasei a XH-a, și le

mai mult cercul de creație teh- nico-științifică. să organizăm în- tilniri cu oameni de știință, cu specialiști valoroși, să pregătim sesiuni de comunicări, concursuri profesionale. Și, mai ales, să acționăm pentru intensificarea formelor de policalificare".

O nouă calitate a muncii, o nouă 
calitate a pregătirii profesionale

VASILE MIREA. sudor : „Nu cred că pentru policalificare trebuie să se organizeze neapărat cursuri speciale. Eu. de pildă, am învățat două meserii. Sint sudor și munca pe care o fac m-a obligat să învăț și lăcătu- șeria. Mulți tineri din secția in care lucrez au învățat o a doua meserie in aceleași condiții. Noi am învățat „din mers", unii de la alții".

să legătură. Școala este datoare să trimită în producție cadre atit de bine pregătite incit să fie în stare să „amortizeze" cit mai repede cheltuielile pe care — așa cum se arată și în noua lege — statul le face pentru a susține gratuitatea învățămintu- lui de toate gradele, obligativitatea învățămîntului de 10 ani, repartizarea de manuale gratui-. te pentru invățămintul primar, gimnazial și profesional, acordarea de burse, construirea de localuri, amenajarea de laboratoare moderne, ateliere-școală, biblioteci etc. In felul acesta invățămintul se raportează la indicatorii economico-sociali. Activitatea din școală se integrează considerentelor economice. iar procesul de învățămint participă activ la interacțiunea factorilor economici cu schimbările de structură determinate de progresele științifice și tehnologice. Dar pregătirea de specialitate continuă în întreprindere și răspunderea pentru calitatea ei ne revine, așa cum precizează legea, nouă : adică tuturor celor care activăm in consiliile oamenilor muncii, in

care la locul de muncă și de perfecționare a pregătirii profesionale. Aceste cursuri sînt în prezent în plină desfășurare. Cu privire la activitatea lor legea cuprinde prevederi complete : Secțiunea 3. din Capitolul III. se referă la cursurile de califi
care ; Secțiunea 1, din Capitolul X, se referă la perfecțio
narea pregătirii muncitorilor, 
tehnicienilor și maiștrilor. Consider insă că nu trebuie să recurgem la o interpretare restrictivă, in sensul că vom aplica numai prevederile cuprinse în cele două secțiuni. Așa cum s-a precizat aici, mai înainte, în concepția noii legi învățămîntul constituie un sistem unitar, gare include atit calificarea la locul de muncă cit și perfecționarea pregătirii profesionale. Dacă lucrurile stau așa, atunci cred că toate prevederile referitoare Ia asigurarea unei înalte calități a învățămintului se aplică și activității de pregătire pe care o desfășurăm în colectivele muncitorești".

științifice, tehnice și culturale, 
a deprinderilor necesare exerci
tării unei profesii utile societă
ții" și pînă la aceea a cultivării 
„pasiunii pentru nou, pentru ști
ință și adevăr", o multitudine de precizări care vizează școlile de toate gradele trebuie să di- recționeze și munca organizai o- rilor, lectorilor, cursanților, în cadrul formelor de calificare și de ridicare a calificării".

NEACȘU, electri- spus aici că noiMIRCEA 
cian : „S-a averii o bună experiență în organizarea cursurilor de pregătire profesională a tinerilor. Cred însă că, în spiritul și in litera noii legi, trebuie să ne. îmbunătățim mult activitatea. Se impune chiar să regindim unele modalități de pregătire. Pentru că. de multe ori, in fața tinerilor se prezintă lectori care expun o temă și. pleacă. Or, lectorul trebuie să fie mai mult decit un simplu transmițător de cunoștințe ; trebuie să fie un educator".

FLOREA CORBEANU, elec
trician, membru al biroului co-

C. MILEA : ,.Se discută astăzi mult despre învățămîntul parti
OIKJ,

Inactivitate... la umbra 
unor proiecte promițătoareMaistrul Ilie Lupu. de la secția sculerie, îmi explica cu vădită satisfacție că aproape fără excepție — „eh. ici-colo, cite o uscătură mai avem și in Pădu

rea noastră, dar ramurile verzi, viguroase sint infinit mai multe, mai puternice" — tinerii, a căror muncă o coordonează, își îndeplinesc exemplar sarcinile, executînd fără reproș lucrări cu un grad ridicat de dificultate, de multe ori chiar superior categoriei lor de încadrare. Discuția avea loc in fața unui panou intitulat „Iată cine face greutăți producției!" și completat la zi — fără menajamente — și maistrul, unul dintre cei mai vechi oameni ai uzinei, îi caracteriza deosebit de plastic pe toți care își înscriseseră numele în acest deloc invidiat clasament: „certat cu munca", „bun, dar plimbăreț", „bun. dar lipsește mult". Erau cîțiva. patru sau cinci, toți tineri, dar din vorbele maistrului am înțeles că doar unul singur este o problemă și asta nu făcea decît să-mi confirme spusele lui Nicolae Schimt, secretarul comitetului intermediar U.T.C. de aici, că interesul pentru o cît mai bună pregătire profesională poa
te fi ilustrat — atît de către tinerii înșiși, dar și de către cei investiți cu responsabilități precise în acest domeniu — prin faptul că în urmă cu numai o lună și jumătate, circa 150 din cei 200 de membri ai organizațiilor U.T.C. din această secție au promovat examenul de categorie• Inginerul Vasile Barbu, șeful secției a Il-a, prelucrări piese tractoare, tocmai se pregătea să intre într-o „operativă": „Cele mai mari dificultăți ni le creează tinerii. Ca și în celelalte sectoare ale întreprinderii, ei formează și la noi majoritatea personalului muncitor și dacă în luna septembrie secția și-a realizat planul la producția netă doar în proporție de 70 la sută, aceasta se datorează si gradului scăzut de calificare, slabei discipline, inclusiv tehnologice, ce se manifestă în secție. Cursuri de reciclare? Da, s-au făcut, se fac, dar rezultatul lor depinde foarte mult de „starea de conștiinciozitate" a fiecăruia, ori aici nu stăm prea bine. Repet, întărirea spiritului de disciplină, adică eliminarea întîrzierilor și absențelor, folosirea integrală a celor 480 de minute de lucru. întreținerea corectă a utilajelor și utilizarea lor la capacitatea maximă, sporirea gradului de Interes față de problemele cu care ne confruntăm, ințelegind prin aceasta inclusiv preocuparea ce-ar trebui s-o dovedească față ei, ca muncitori calificați continuă devenire, acestea direcțiile în care ar trebui acționeze și organizația U.T.C."....Deși ar putea să pară că am notat aici opiniile unor oameni din locuri diferite, aflate 

la o apreciabilă depărtare, si-

de în sint să

tuațiile amintite le-am întilnlt într-o singură unitate și anume la întreprinderea de tractoare și mașini agricole Craiova. Mai mult. între cele două secții nu sint decit citeva sute de metri, dar se pare că distanța reală nu și-a găsit încă unitatea de măsură.Grigore Demetrescu, secretarul comitetului U.T.C. pe întreprindere, puțin... dezarmat parcă în fața acestei realități, pe care dealtfel ne-am convins o cunoștea destul de bine, ne-a confirmat, prin cîteva cifre, aprecierile făcute de inginerul Barbu: la secția a Il-a, în august, 140 de tineri s-au situat sub normă, in septembrie — 77, majoritatea fetelor care lucrează pe strunguri semiautomate nu-și realizează sarcinile de producție. Situația este clară. Ce s-a întreprins însă pentru eliminarea acestor neajunsuri?O scurtă retrospectivă se impune: în urmă cu aproximativ patru ani, mai exact în 1975, întreprinderea craioveană și-a schimbat oarecum profilul, tre- cind de la construcția unor mașini agricole simple la realizarea tractoarelor de mare putere în mod firesc, aceasta a condus, prin modificarea tehnologiilor de execuție, la o creștere a gradului de dificultate a lucrărilor, ceea ce impunea, automat. și creșterea gradului de calificare a personalului muncitor. S-au inițiat atunci o serie de cursuri de reciclare, în care s-a pus accentul pe învățarea desenului tehnic, pe învățarea noilor tehnologii de prelucrare prin așchiere (acum se lucrează cu precizie de sutimi de milimetru, chiar microni). Aceste cursuri de reciclare au continuat pe parcursul anilor următori și ele, cum am văzut, au dat rezultate acolo unde a existat, intr-adevăr, preocupare, unde conducerile secțiilor au găsit căile cele mai bune de desfășurare a lor. Cum însă peste 80 la sută din personalul muncitor al întreprinderii îl reprezintă tinerii, era firesc să găsim această problemă și pe agenda de lucru a comitetului U.T.C.. a resortului profesional- științific, cu atit mai mult cu cit între disciplină și calificare profesională există o relație ce nu suportă ambiguități. Șl, în- tr-adevăr, pornindu-se de Ia o analiză făcută într-o plenară a comitetului U.T.C., în care »-au subliniat cîteva aspecte legate de încălcarea disciplinei de producție, (numai in anul trecut la I.T.M.A. Craiova au fost desfăcute 650 contracte de muncă!), de superficialitatea cu care se concep și sînt apoi coordonate unele inițiative în sprijinul producției, in planurile de activități am întîlnit formulate cîteva acțiuni, cum ar fi „urmărirea și analizarea operativă, în adunările generale și ședințe de birou, a calității produselor și 
lucrărilor executate de tinerij

precum și folosirea rațională a timpului de muncă", „organizarea de concursuri profesionale", „analiza periodica a situației profesionale a uteciștilor" etc. Am subliniat „formulate" pentru că. în afara concursurilor profesionale, cel puțin la secția a Il-a, se pare că nu s-a făcut absolut nimic din ceea ce se preconiza. Dialogul pe care am incercat să-1 purtăm cu inginerul Gheorghe Trușcă, responsabilul resortului profesional în cadrul comitetului U.T.C., a fost mai mult un..._ monolog, răspunsurile sale la întrebările noastre — „Cum se desfășoară cursurile de reciclare?". „Care este conținutul lor?“. „Se respectă tematicile?", „Cu ce rezultate se încheie aceste cursuri?" — fiind un fel de ridicări din umeri. Singura replică pe care am reținut-o a fost „nu am avut timp să mă ocup!". O scuză, evident, pe care nimeni n-o poate lua în seamă și care nu face decît să întărească indiferența cu care a tratat sarcina ce i-a fost încredințată, dar și lipsa de exigență a secretarului comitetului U.T.C., a membrilor biroului care, în Ioc să-1 pună în discuție. au acceptat această stare de lucruri. Am încercat să aflăm răspunsurile la întrebările adresate inginerului Trușcă, de lă cîțiva tineri din secția a Il-a — Smarandache Ionel, Dîlgoci Luminița — care au participat Ia aceste cursuri, dar nici măcar ei nu-și mai aminteau... ce-au făcut! „Misterul" ni l-a descifrat inginerul Sandu Țăpuș, din aceeași secție a Il-a: nu s-a făcut niciodată o verificare a cunoștințelor acumulate de tineri la cursurile de reciclare (ele se țin aproximativ o dată pe lună), dar de regulă acestea nu au ritmicitate, sau chiar sînt lăsate... baltă imediat ce încep. Iată, așadar, destule probleme de care organizația U.T.C. ar fi trebuit să se ocupe, în care intervenția sa ar fi putut să aibă un efect salutar. Dar, pentru aceasta, nu este su
ficient doar să-ți propui, pe hir
tie, niște acțiuni, ci trebuie să 
acționezi concret, să urmărești 
în permanență eficiența acțiu
nilor. Secretarul comitetului U.T.C. ne spunea că în această lună, în cadrul plenarei ce va avea loc, va fi analizat modul în care birourile organizațiilor U.T-C. s-au preocupat de integrarea tinerilor în producție. Credem că, făcută cu responsabilitate, această anaiiză poate constitui un început pentru o agendă de lucru adevărată a comitetului U.T.C. care — mai este cazul s-o repetăm? —trebuie să se implice mult mai mult in pregătirea profesională 
a tinerilor din secția a Il-a. Experiența organizațiilor „meca- nic-?ef“ și „sculerie" dovedește că acest lucru este cu putință.

LAURENȚIU OLAN

însușiseră in liceu. Lectorul și-a elaborat expunerea fără să-i consulte. Sint, firește, necesare uneori și recapitulările. Dar saltul spre o nouă calitate impune și la aceste cursuri organizarea de dezbateri. Și impune, mai ales, un sistem de predare cu deschidere spre viitor fi nu cu întoarceri in trecut".
A, IVAN : „Are dreptate tovarășul Milea. S-a referit la lectori. dar neajunsurile semnalate reflectă și faptul că noi. in cadrul comitetului U.T.C., ne oprim de multe ori Ia a controla prezența la cursuri, nu și calitatea activității în cadrul acestor cursuri; calitatea predării și calitatea pregătirii cursanților. Trebuie să fim mult mai activi in această privință".
F. CORBEANU S „Această sporită activizare va trebui să se reflecte mai ales într-o diversificare a activității. Perfecționarea pregătirii profesionale poate să îmbrace o diversitate de forme și să devină astfel mai eficientă și, totodată, mai atractivă pentru tineri. Să folosim

C. MILEA : „Nu sint de acord cu opinia exprimată aici de Mirea. Faptul că in secția lor tinerii au invățat o a doua meserie unii de la alții nu trebuie să ducă la concluzia că nu ar fi necesare cursuri speciale de policalificare. Pentru că nu-i totul să impărțim, noi între noi, ceea ce cunoaștem. Trebuie depășim treptele ciștigate, acumulăm cunoștințe noi, aflăm ce rezultate se obțin, profesia noastră, în țară și lume; să știm care sînt noile tendințe. De la date noi vom ajunge la cercetări noi, la invenții și inovații, la perfecționări. Iată de ce trebuie să organizăm cursuri de policalificare, în cadrul cărora tinerii să «e întilnească cu oameni de la care pot să afle toate aceste lucruri".
A. CHIVU: „Noul este, de fapt, condiția noastră. Acum sintem în plin proces de reprofilare a întreprinderii. De la fabricarea echipamentelor automatizate trecem la electronica industrială. Vom realiza produse noi, cu dimensiuni mici și cu randament mare ; vom realiza aparate perfecționate, competitive pe plan internațional. Policalificarea, schimbarea calificării devin probleme la ordinea zțlei. Probleme pe care avem datoria să le rezolvăm in spiritul și în litera Legii învățămîn- tului, adică la nivelul cerințelor producției în prezent și in viitor".

dă să să în în

Critic controversat și cu plă
cerea controversei, profesor meticulos, om cu gesturi repezite și nervoase, în fine, un om 'incomod pentru cei ce doresc „relații", „o vorbă bună", Dumitru Micu este, funciar, un timid. Sclipitor in discuțiile, foarte rare, în care se angajează, poet cenzurîndu-și trăirile, Dumitru Micu reprezintă la noi cri
tica universitară, superior didactică, cu gust pentru sintezele ample, dar e constrins spre o critică foiletonistică, așadar, spre munca enormă a citirii unui maldăr de cărți în căutarea bobului de aur. Lecturi și 
păreri (Editura Dacia) este un portret de maturitate în care împlinirile sînt dominate de aerul melancolic conferit de prezumate neîmpliniri : „Undeva, intr-o prefață, Pom- piliu Constantinescu — notează criticul — susține că în scrisul critic se poate recunoaște, la o lectură adecvată, un văl de lirism, emanat din... tristețea criticului. Tristețea vine din sentimentul de sacrificiu pe care comentatorul fenomenului literar curent și-l impune, din aceea că, în loc de a-și dărui voluptatea lecturilor din mari scriitori ai umanității, parcurge din obligație vagoane de hirtie tipărită recent" — Lecturi și 
păreri este o carte care, dacă nu înseamnă chiar un „jurnal de lectură" așa cum și-l dorește Dumitru Micu nostalgic, luminează opera sa critică de pînă acum într-un fel aparte prin opțiunile, gustul și principiile profesate.Vocația pentru critica didactică nu poate fi despărțită de opțiunea, gustul și principiile clasice. Sensul acordat noțiunii 
didactic este și cel profesat de Dumitru Micu („exercițiul critic e unul inevitabil didactic" pentru că el nu produce întotdeauna o desfătare, ci conduce la „influențarea directă a intelectului"), dar și un altul care ține de o superioară pedagogie: reîntoarcerea către valorile constante nu prin răsturnări spectaculoase, ci in stabilitatea lor este un act educativ. Gustul lui Dumitru Micu cantonează, așadar, în jurul valorilor clasice, efortul demersului critic tinzind fie spre găsirea unghiului cel mai indicat din care opera poate fi receptată, fie din menținerea interesului lucid prin adîncitea unor afirmații deja făcute. Astfel, criticul se raliază poziției lui Că- linescu față de poezia lui Grigore Alexandrescu („poetul are geniul declamației grave") și o-
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MATERIALISMUL DIALECTICpiatra unghiulară a ateismului
Imensa putere

de calcul
Acad. Gheorghe MihocUna din trăsăturile definitorii ale proceselor ce ilustrează revoluția științifico-tehnică contemporană constă în-fenomenul de matematizare a aproape tuturor științelor. Aceasta este consecința faptului că matematica constituie din punct de vedere metodologic un instrument natural de cercetare.Actualmente, s-a încetățenit un procedeu aproape universal, și anume crearea de modele matematice. Lucrurile se desfășoară în felul următor : în cercetarea unui fenomen intervine o multitudine de factori; cercetătorul elimină o parte dîn a- cești factori, concentrîndu-și a- tenția asupra celor esențiali ; aceștia sînt supuși unui studiu matematic, rezultatele obținute urmînd a fi folosite pentru demonstrarea unor caracteristici fundamentale ale fenomenului respectiv. Este de reținut că in fata unui ansamblu de date cercetătorul emite o ipoteză pe baza factorilor esențiali reținuți treeîndu-șe la formalizarea matematică și deducerea legităților unui fenomen sau altul.In epoca pe care o trăim. •- cest procedeu a devenit indispensabil. Mi-aș îngădui să a- mintesc doar cîteva din rezultatele aplicării metodei modelelor matematice : s-au creat modele privind determinarea preturilor în economie, modele privind sistemul educațional, modele denioeconomice, de prog- nozare a populației, schemei multinomiale riscurile competitive din cină etc., etc,Motivele pentru care matica a reușit să pătrundă atit de adine și eficient in cele mai diverse sectoare ale științei contemporane rezidă în precizia pe care o asigură, dar și in capacitatea ei de a contribui la explicarea fenomenelor prin legi matematice simple care sintetizează un mare volum de adevăruri. Structural, matematica de azi este caracterizată prin introducerea teoriei mulțimilor. Noul hotărîtor este asigurat

modelele pentru medi-
m*te-

Omul și progresul
condiției sale

perînd în continuare o analiză 
a tehnicii retorice în poezia poetului găsește suficiente argumente în favoarea autenticității și viabilității formulei incriminate de Lovinescu ca fiind cu desăvîrșire antipoetică. In altă parte, Dumitru Micu invită la o percepere a operei eminesciene, ca factor rezumativ și dominant al întregii noastre culturi, prin prisma vocației monumentalului și aspirației la sinteză. Trecerea în revistă a operei lui Rebreanu ii prilejuiește verificarea afirmației lui Lovinescu („adevăratul roman, realist prin metodă și epic prin amploarea planului, se fixează, în sfîrșit, in Ion"). O coerentă demonstrație o aflăm în Camil Petrescu, poet, cu o încercare de a răsturna imaginea tradițională a lui Camil Petrescu prozatorul. Analiza textului poetic este însoțită aici de frecvente trimiteri la fenomenul literar contemporan apariției poeziilor. dar și de trimiteri către întreaga operă a lui Camil Petrescu, revelînd acel văl poetio ce o străbate în totalitate.

Programul critic al lui Dumitru Micu se revendică din principiile unanim acceptate teoretic : „In sensul promovării sau 
difuzării valorilor acționează 
practic orice demers critic". De aceea nu ne vor mira desele formulări adresate condiției morale a criticului (și a criticii). Reacția criticului este de iritare în fata mediocrității, literaturii desuete sau poeziei de album. Spunerea unui „nu" hotărît mediocrității reprezintă o datorie morală a criticului comparabilă cu cea a promovării valorilor.Din punct de vedere metodic. Dumitru Micu este adeptul re- lecturii in sens critic („creația 
înseamnă în critică creația mai 
multor unghiuri de vedere"), deci a descifrării prin îmbogățire a textului (textul trebuie constrins să spună mai mult decît pare și este dispus să o facă). Punctul suprem al criticii este coerența demonstrației: „Poezia 
criticii rezultă din tensiunea in
telectuală și criticul se realizează ca artist în măsura în care 
construiește viziuni critice coerente". In principiu, Dumitru Micu legitimează orice metodă critică: „Singura cerință pe care sintem în drept a o formula c aceea ca fiecare să-și urmeze cu onestitate propria cale, lă- sînd pe ceilalți să procedeze la fel; aceasta cu atit mai mult cu cit se ivesc cazuri jn care serviciile unora le devin indispensabile altora". Operind cu spirit <le discernămînt intre critica de tip sociologist și sociologia in critică, între biografism și biografia critică, Dumitru Micu se opune absolutizării vreunei metode ca și exceselor de orice fel ar fi ele.Majoritatea articolelor din 
Lecturi și păreri sînt meditații, puncte de vedere sau simple observații pe teme date : specificul literaturii române, condiția criticului, arhaicul, raportul între tradiție și inovație.Multitudinea temelor sugerează implicit și multitudinea preocupărilor criticului. Rezolut, dar cu o umbră de melancolie ce se strevede din comentarii, criticul își desenează în Lecturi și pă
reri portretul maturității.

CONSTANTIN STAN

Prof. univ. PaulInsă de folosirea calculatoarelor electronice, cu toate consecințele ce decurg de aici pe plan teoretic și practic.Pe plan teoretic, calculatoarele au. dat un mare impuls dezvoltării matematicilor teoretice, din rînduî cărora aș aminti aici logica matematică, analiza numerică, teoria informației, programarea matematică, teoria fiabilității ș.a.m.d.Din punct de vedere practic, apariția calculatoarelor a reprezentat o revoluție pentru că astăzi se pot efectua calcule foarte complicate intr-un timp realmente util, corelații între un număr extraordinar de mare de factori care pînă mai ieri păreau imposibile. In psihologie sau sociologie, în economie sau medicină.Realizările matematicii, dacă le privim într-o perspectivă filozofică, încercînd să relevăm semnificația lor pentru concepția omului asupra lumii In care trăiește și asupra lui însuși, trimit spre ideea fundamentală a impresionantei creșteri a puterii de calcul a omului. Ce Înseamnă acest lucru, respectiv posibilitatea de a efectua extrem de rapid milioane de operații, cu o precizie fără greș, putem înțelege raportîndu-1 la cantitatea de informații vehiculate, este un adevăr mai sus de orice discuție, vilizația de astăzi și de mîine cu atit maise Întemeiază pe dobîndirea și valorificarea practică a unui sistem de informații foarte variate, acțiune imposibilă fără matematică. Cu titlu personal, aș afirma că nivelul extraordinar atins de puterea de calcul a omului are cel puțin aceeași valoare cu cercetările în genetică. Și o egală semnificație filozofică, precum o are descifrarea mecanismului vieții, care fascinează astăzi Întreaga omenire și a cărei dimensiune filozofică este de-a dreptul decisivă.

Căci, 
pre" 
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A devenit un loc comun ideea că, in condițiile actuale, psihologia s-a constituit ca una din cele mai eficiente pîrghii ale progresului condiției umane, prevăzîndu-se că ea va ajunge să genereze spre sfirsitul acestui secol o rețea tot atit de extinsă și specializată ca cea medicală. Firește, aici noi ne referim în exclusivitate la psihologia omului normal, a relațiilor interumane și a grupelor u- mane. Deci, ne propunem să a- bordăm cîteva din trăsăturile care ilustrează gradul de emancipare științifică și potențialul aplicativ al psihologiei contemporane. ca instrument de perfecționare a existentei și acțiunii umane.Dacă vom ține seama că nașterea ciberneticii și dezvoltarea ei este corelată strîns cu psihologia. dacă vom avea în vedere că modernizarea - industrială este, după cum o atestă demonstrațiile experimentale, imposibilă fără studiul psihologic, a- tunci vor» recunoaște că psihologia este în cel mai înalt grad implicată în actuala revoluție Stiințifico-tehnică. Cu atit mai mult cu cît această știință nu mai este nici ezoterică, nici obsedată de un specific exclusiv, ci se prezintă ca o știință inter și pluridisciplinară cu o convergență sui-generis asupra conduitei omului, a relațiilor și grupelor sociale.Concret, psihologia se recomandă astăzi prin regenerarea metodologiilor și a conceptelor sale. Ne glndlm la adoptarea teoriei sistemelor si la cercetarea sistemului psihic uman în planul unității și reciprocei conversiuni a activității mintale si comportamentului. Astăzi, în psihologia mondială, un element prioritar al cercetării îl constituie analiza conținutului informațional a! activității psihice și a energeticii tensionale (afectivitatea), toate acestea în cadrul unor sisteme evolutive dotate cu diverse și hipercom- ptexe modalități de autoreglaj.Prin convergenta biologicului și a socio-ctilturalului, s-a instituit o nouă viziune asupra personalității umane, construită autogenic. In acest domeniu de stringentă actualitate rămîn teoriile învățării și in special teoria constructelor personale. In treacăt fie spus, constructul este o unitate psihocomporta- mentală dobîndită prin activitate și coraportări, elaborată treptat și real construită. Dacă lumea subiectivă se construiește precumpănitor din afară către interior, constructe- le presupunînd succesive interiorizări și exteriorizări, interpolări și extrapolări, personall-

Popescu-Neveanutatea nefiind altceva decît expresia gradului de structurare stabilă a sistemului psihocom- portamental. atunci apare clar că în formarea personalității și a tipurilor de conduită se poate interveni cvasideterminist.Vreau să spun, folosindu-mă de o exprimare mai plastică, că putem forma in chip conștient conștiințele umane. Dar consi- derind complexitatea sistemului psihocomportamental. regimul său probabilistic și imensele sale posibilități combinatorice, se poate, prin coordonarea abilă a unei multitudini de factori să se obțină salturi în planul creației. Or. dincolo de aceasta, nu se mai pot prevedea alte performanțe de eficiență Intru- cît ne aflăm în zona de vîrf.Trebuie să ținem seama că psihologia contemporană nu mai este știința individului, deoarece este concomitent si a socialului. Astăzi știința psihologiei este interacționistă. cu recunoscute conversiuni reciproce ale planurilor de existentă personală și colectivă, imaginea fundamentală pe care o oferă fiind dinamismul conduitei u- mane.Va trebui, de asemenea, să relevăm că principala categorie a psihologiei actuale este acțiunea, ceea ce își propune ea fiind contribuția la perfecționarea acțiunii, relațiilor și structurilor de personalitate. Ergonomia și studiul psihologic de mass media aduc contribuții salutare și beneficii incalculabile tocmai în acest sens. Se știe, desigur, că marile performanțe sportive ca și zborurile cosmice presupun în cel mai înalt grad intervenția psihologului. Iri a- ceeași ordine de idei, programarea instrucției școlare a atins stadiul de revoluție pornind tocmai de la cercetările psihologice despre Învățare.Dincolo de toate acestea însă psihologia își aduce aportul specific la edificarea noii civilizații prin investigarea creativității, manipulată prin intermediul grupelor creative, furnizînd în proporții impresionante valori noi, sub forma ideilor, a proiectelor.Deei, prin conștiința științifică de sine și de lume, întemeiată și pe cuceririle psihologiei, omul se autoereează. imbogățin- du-și și extrapolindu-și propria umanitate. Apelînd la un vechi dicton, în așa măsură stăpînești lumea, pe cit te poți stăpîni pe tine însuți. Și aceasta este una dîn coordonatele fundamentale de afirmare și formare a convingerilor ateiste, care iși află în psihologie un temei necesar.Opinii consemnate de
TRAIAN GÂNJU

•jDumitru Micu s Lecturi 
păreri. Editura Dacia,

TV
PROGRAMUL 1
16,00 Telex. 16,05 Proiectul Legii 

tnvâțâmlntulul In dezbatere pu
blică. 16,30 Curs de limbă rusă. 
17,00 Orașe austriece. 17,20 Con
sultații medicale. 17,40 Reportaj 
pe glob: Isfahan — film docu- . 
mentar. 18,10 Publicitate. 13,15 Der
biul campionatului național de 
handbal: Minaur Baia Mare (de
ținătoarea „Cupei României") —’ 
Dinamo București (campioana 
României). In pauză (18,45) 1001 de 
seri. 19,30 Telejurnal. 19,30 Tribu
na experienței înaintate. Expe
riența C.A.P. Borcea II Ialomița, 
care a obținut 12 000 kg porumb 
boabe la hectar. 20,00 Ora tine
retului. 21.00 Teatru scurt: „Co
media banilor" de Marin Drzic. 
22,00 Tezaur folcloric. 22,15 Tele
jurnal • Sport. Campionatul mon
dial de gimnastică. Selecțiuni În
registrate de la Strasbourg. Co
mentează Cristian Topescu.

PROGRAMUL n
19,30 Telejurnal. 19,S0 Concertul 

orchestrei simfonice a Radiotele- 
vlziunll. 31,30 Telex. 21,38 Un fapt 
văzut do aproape. 31,53 Muzică 
ușoara.

Oper» Română: FREISCHUTZ — 
ora 19; Teatrul de Operetă: VA-, 
DUVA VESELA — ora 19,30; Tea
trul Național (Sala Atelier): ELE
GIE — or* 19; Teatrul „Lucia 
Sturdza Bulandra" (Sala studio): 
INTERVIU — ora 10,30; Teatrul 
„C. I. Nottar*" (Sala Magheru): 
SI EU AM FOST ÎN ARCADIA - 
or* 19,30; (Sala Studio): AUDIEN
ȚA LA consul — ora 19-, Tea
trul de Comedie: CIRIPIT DE PA
SARELE — ora 19,30; Teatrul Giu- 
lești: OMUL CARE A VĂZUT 
MOARTEA — or* 19.30; (Sala Ma
jestic) ; REGELE IOAN — ora 
19,30; Teatrul Evreiesc de Stat: 
MUNIS — ora 19,30 ; Tea
trul „C. Tănase" (Sala savoy) : 
SALUTARI DE LA VASILE — 
ora 10,30; (Sala victoria) : OMUL 
CARE ADUCE RtSUL 
Teatrul „Țăndărică" 
ria); elefAnțelul 
ora 10; Ansamblul
Română": BUCUROȘI DE OAS
PEȚI — ora 19.30; Circul „Bucu
rești"; INVITAȚIE LA CIRC - 
premieră — ora 19,30.

— ora 19,80; 
(Sala Vlcto- 
CURIOS - 

„Rapsodia
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Președintele Republicii Socialiste România, NICOLAE 

CEAUȘESCU, a adresat președintelui federal al Republicii Austria, 
dr. RUDOLF KIRCHSCHLAGER, următoarea telegramă :Sărbătoarea națională a Republicii Austria îmi oferă plăcutul prilej de a vă adresa, in numele poporului și guvernului român, precum și în numele meu personal, cordiale felicitări, împreună cu cele mai bune urări de sănătate și fericire personală, de progres și prosperitate poporului austriac prieten.Exprim încrederea că apropiata dumneavoastră vizită în România va impulsiona dezvoltarea relațiilor româno-austriece spre binele celor două țări și popoare, în folosul păcii, securității și cooperării în Europa și în întreaga lume.

Președintele Republicii Socialiste România, NICOLAE 
CEAUȘESCU, a adresat Șahinșahului Iranului, MOHAMMAD 
REZA PAHLAVI ARYAMEHR, următoarea telegramă :Cu ocazia aniversării zilei dumneavoastră de naștere, Ziua națională a Iranului, îmi este deosebit de plăcut să vă adresez sincere felicitări, împreună cu cele mai bune urări de sănătate și fericire personală, de prosperitate poporului iranian prieten.Amintindu-mi cu deosebită plăcere de întîlnirile avute împreună, îmi exprim deplina convingere că bunele raporturi statornicite intre țările noastre vor cunoaște o permanentă dezvoltare, în spiritul convorbirilor și înțelegerilor convenite, contribuind astfel tot mai mult la progresul României și Iranului, la consolidarea prieteniei și a conlucrării fructuoase atit pe plan bilateral, cit și în viața internațională, spre binele popoarelor român și iranian, al cauzei păcii și înțelegerii în lume.

Președintele Republicii Socialiste România, NICOLAF 
CEAUȘESCU, a primit din partea președintelui Republicii Costa 
Rica, RODRIGO CARAZO ODIO, următoarea telegramă :în numele poporului șl guvernului Republicii Costa Rica, precum și în numele meu personal, vă adresez profunde mulțumiri pentru cordialul mesaj transmis , cu ocazia Zilei naționale a Republicii Costa Rica și cele mai bune urări pentru fericirea popor român și a Excelenței Voastre. nobilului

Primul ministru al Guvernului Republicii Socialiste 
MANEA MANESCU, a adresat primului ministru al 
JAAFAR SHARIF EMAMI, următoarea telegramă :Cu prilejul Zilei naționale a Iranului, am plăcerea de a transmite călduroase felicitări și de a vă adresa urări sincere fericire personală, de continuă prosperitate poporului iranian.

România, 
Iranului,

vă 
de

PRIMIRE LA C.C. AL P.C.R.

La sate-o perioadă decisivă, de maxim efort pentru 
ca nimic din recolta acestui an să nu rămină pe cîmp!ialomița.- Ritm înalt
la culesul porumbului

CLUJ: Acțiuni de întrajutorare, dar 
și restanțe la eliberarea terenului

Tovarășul Iosif Uglar, membru al Comitetului Politic Executiv, secretar al C.C. al P.C.R., președintele Comitetului pentru problemele Consiliilor populare, a primit in după- amiaza zilei de miercuri delegația de activiști ai Partidului Comunist Chinez, in frunte cu tovarășii Tien In, membru ai C.C. al P.C. Chinez, prim- șecretar al Comitetului provincial Gețiang al P.C. Chinez, președintele Comitetului revoluționar al provinciei Gețiang, și Cien Pei-șien, membru al C.C. al P.C. Chinez, prim-secretar al Comitetului provincial Hubei al P.C. Chinez, președintele Comitetului revoluționar al provinciei Hubei, care, la invitația C.C. al

P.C.R., efectuează o vizită prietenie și pentru schimb experiență in țara noastră.Cu acest prilej, oaspeților chinezi le-a fost înfățișată activitatea Comitetului pentru Problemele Consiliilor populare, experiența dobindită în domeniul construcțiilor de locuințe, al sistematizării teritoriului, gospodăririi localităților urbane și rurale, precum și al administrației locale de stat.La primire, care s-a desfășurat într-o atmosferă caldă, prietenească, a participat tovarășul Ion Gheorghe, membru al C.C. al P.C.R., vicepreședinte al Comitetului pentru problemele Consiliilor Populare.

de de

Pe ogoarele consiliului in- tercooperatist Lehliu, circa 60 la sută din suprafețele cultivate cu porumb au fost recoltate, înre- gistrindu-se un avans de aproape 1 000 ha față de perioada similară a anului anterior. Tinărul inginer Viorel Bunghez. directorul S.M.A. Lehliu, explică aceste ritmuri prin extinderea 
lucrărilor mecanizate de recoltare. „Față de 90 ha in 1977, acum avem un program de recoltare cu combinele pe 940 ha, din care am realizat deja circa 600 ha", ne spune tinărul specialist. La fata locului consemnăm gruparea combinelor pe formații de lucru •— 5 combine, tocători, remorci pentru transport — in trei puncte de lucru : la cooperativele din Dor Mărunt, Lehliu-Gâră și Izvoarele. Grupele de lucru sînt dirijate in 
Ian de tinerii ingineri mecanici Eugen Dimache și Adrian Nea- gu, precum și de doi ingineri din Centrala de mecanizare. Dan Erhan și Samuel Tutunaru. Prin prezența atelierelor mobile la cap de tarla se intervine operativ pentru remedierea defecțiunilor. Combinele sînt reglate 
de cite 3—4 ori pe zi pentru a se reduce procentul de pierderi sub 4,5 la sută. Remarcăm, Ia unitatea din înfrățirea prezenta a 15 combine de recoltat porumb sosite în ajutor de la S.M.A.- Grivița, unde, după cum ne spune mecanicul Aurel Săndula- che. s-au Încheiat lucrările pe suprafața planificată. Dar, experiența primului an de recoltare mecanizată evidențiază că mal apar unele defecțiuni din 
cauza necunoașterii mașinilor, a staționărilor pentru afluirea mijloacelor de transport și pentru reglaje, ceea ce conduce la ne- realizarea ritmurilor maxime. 
De aceea, notăm că un fapt bun.

prezența specialiștilor, Inter
venția lor operativă, pe fluxul 
tehnologic, la remedierea 'de
fecțiunilor și organizarea trans- 
sportului. Iată citeva nume de tineri mecanizatori a căror contribuție la recoltare este deosebită : Vasile Medvediu, Florea Cioacă. Constantin Neagu. Ion Bitu, Mușat Iovescu și alții.Pe ogoarele cooperativei a- gricole din Dor Mărunt, alături de combineri și specialiști, îl întîlnim pe Constantin Popa, Erou al Muncii Socialiste, președintele unității. Recunoscutul gospodar al ogoarelor, a cărui experiență se regăsește în producțiile record ale cooperativei, obținute constant an de an, ne spune înainte de situația operativă a zilei un fapt la care ține foarte muît ; „Ajutorul tinerilor din comună este deosebit. Numai citeva cifre care spun, dincolo de ele, hărnicia, dăruirea și abnegația cu care au lucrat : au recoltat 400 tone tomate, 30 tone struguri, au sortat 100 tone cartofi și au depănu- șat 200 tone porumb". Și in antiteză cu ampla mobilizare de forțe (peste 1 000 de oameni pre- zentL la lucrările cimpului) tot președintele Constantin Popa este nedumerit de ce alții, ca Marin Oance, Vasile Vereș, Ilie Sălceanu, din Dor Mărunt, sau Petre Iancu, Dumitru Burcioiu, Stan Cupieru. Ion Ștefan, Ste- rea Tănase din înfrățirea nu vin la muncă decît din cînd in cind. îar atunci cînd vin se 
prezintă la oreje 8—9 la treabă. 
Nu am fi notat aceste nume, nu ne-am fi oprit asupra lor cu atîta insistență, dar majoritatea 
sint tineri și pe deasupra me- canizatorL

Semănatul griului se apropie de stadiul final. în multe unități agricole cooperatiste, cum. sint cele din Săndulești, Huedin. Cîmpia Turzii, lucrarea a fost încheiată. Forțele mecanice sint imediat deplasate in celelalte unități rămase în urmă. Asemenea acțiuni de întrajutorare am întilnit la Turda. Iclod, Căian, Gherla și Dej. Principala cauză a rămînerii in urmă este lipsa de teren eliberat. Așa. bunăoară, la S.M.A. Apahida, din cele 3 736 ha planificate a fi semănate cu griu, lucrarea s-a făcut pe 3 450 ha. în multe unități agricole, cum sint cele din Dezmir, Boju, Pata, Jucu. insămîntările s-au încheiat. Tractoarele cu pluguri și discuri de aici s-au deplasat la unitățile agricole din Cojocna și Apahida. unde suprafața rămasă de semănat depășește 250 ha. Cele 25 de semănători. 40 de discuri și 50 de pluguri lucrează acum pe suprafața eliberată de 150 ha. Cam puțin avindu-se in vedere că mai sînt de semănat cu griu. așa cum am arătat, peste 250 ha. Numai Ia cooperativa agricolă de producție din Cojocna griul urmează după porumb pe 280 ha, iar suprafața eliberată este ln jur de 80 hectare. în

această situație cooperatorii din Cojocna trebuie să intensifice ritmul de muncă atit la cules cit și la eliberarea terenului.Un exemplu în acest ni-1 oferă cooperatorii Apahida care au eliberat timp suprafețele ce au fost pate cu sfeclă de zahăr, cartofi, iar acum fac loc plugurilor pe solele de pe care s-a cules porumbul. în ziua raidului nostru in punctele de lucru de la Cim- penești și Corpadia, zece pluguri și opt discuri asigurau patul germinativ în vederea in- sămințării griului. în urma plugurilor și discurilor Dumitru Telecan, Teodor Dimbeanu. Ilie Negrea introduc în sol sămîn- ta de griu. Deși terenurile sint in pantă ei reușesc să insămin- țeze zilnic " " ~toarele primite de la secții lucrarea se poate in două zile pe cele 128 mase. Pînă atunci însă eliberate 70 ha ocupate rumb. în ziua raidului resturile vegetale au fost strînse de pe 30 ha, asigurindu-se astfel frontul de lucru pentru semănători.

sens
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cite 30 ha. Cu aju- celelalte încheia ha ră- trebuie cu po- nostru
OVIDIU MARIAN

AL RECOLTĂRILOR

Strada Portului a noului oraș Zimnicea
Foto : ION MARCOVICl

Onorarea 
tuturor comenzilor
(Urmare din pas. J)

SE IMPUNE UN SPRIJIN 
MAI SUBSTANTIAL DIN PARTEA 

M,T.Tc.-ULU|

Tovarășul Cornel Burtică, vl- ceprim-ministru al guvernului, ministrul comerțului exterior și cooperării economice internaționale, a primit, miercuri dimineața, pe ministrul afacerilor externe al Republicii Socialiste a Uniunii Bîrmane, general brigadier Myint Maung.în cursul Întrevederii au f06t discutate unele acțiuni concrete în vederea impulsionării cooperării economice si a schimburilor comerciale dintre România și Birmania, în domenii de interes reciproc.A participat Cornel Pacoste, adjunct al ministrului afacerilor externe.A fost prezent dr. Maung Maung Aung, ambasadorul Bir- maniei la București.
★în aceeași zi, ministrul bir- man al afacerilor externe a vizitat Combinatul pentru industrializarea lemnului Pipera, complexul școlar din cadrul a- cestei întreprinderi, precum și cartiere de locuințe și obiective sociale din București.Miercuri la amiază, președinte e Marii Adunări Naționale, Nicolae Giosan, a primit pe deputatul Cecil Dennis sr., președintele Comisiei pentru lucrări publice a Comerei Reprezentanților din Republica Liberia, care întreprinde o vizită în țara noastră.La 25 octombrie 1078, a sosit la ^ucurești Rajnai Sandor, noul ambasador extraordinar și plenipotențiar al Republicii Populare Ungare în Republica Socialistă România.Cu prilejul împlinirii a 30 de ani de la stabilirea relațiilor diplomatice dintre România și Republica Populară Democrată Coreeană, Constantin Oancea, adjunct al ministrului afacerilor externe, a oferit, miercuri, un dineu in onoarea lui Sin In Ha, ambasadorul R.P.D. Coreene la București.Cu prilejul Zilei naționale a Austriei, Institutul român pentru relațiile culturale cu străinătatea a organizat, miercuri după-amiază, o manifestare culturală care a avut loc ta Casa de cultură a I.R.R.C.S.Cu prilejul Zilei Armatei Republicii Socialiste Romania, miercuri dimineața, la Monumentul eroilor patriei și ta Cimitirul militar „Ghencea" din Capitală, au fost depuse coroane de flori din partea Ministerului Apărării Naționale și Ministerului de Interne, precum și din partea Comitetului organizatoric *1 veteranilor din războiul antifascist, . , ,De asemenea, la Monumentul eroilor sovietici din București au fost depuse coroane de flori din partea Ministerului Apărării Naționale Și a Comitetului organizatoric al veteranilor din războiul antifascist.La solemnități au participat general-locotenent Ion Horto- pan, prim-adjunct al ministrului apărării naționale și șef al Marelui Stat Major, general-locotenent Gheorghe Gomoiu, adjunct al ministrului apărării naționale și secretar al Consiliului Politic Superior al Armatei, general-locotenent Alexandru Dă- nescu și general-maior Vasile Moise, adjuncți ai ministrului de interne, generali activi și în rezervă, ofițeri, pionieri.La Monumentul eroilor sovietici au foșt de față B. I. Minakov, ministru consilier la Ambasada Uniunii Sovietice, general- maior A. M. Kuciumov, atașatul

măsuri sint completate cu cele tehnico-organizatorice luat* in fiecare secție de producție in parte. Respectarea riguroasă a planificărilor făcute va conduce, se estimează, la realizarea integrală a planului la export și chiar la o depășire de circa 1 milion lei valută.Raidul întreprins in citeva secții unde se lucrează intens pentru producția destinată exportului, raid în care am fost însoțiți de secretarul comitetului U.T.C. al Întreprinderii. Octavian Manafu, ne-a demonstrat elocvent că tinărul colectiv de muncă de aici — cuprinzlnd peste 1 000 de uteciști — este hotărît să depună toate eforturile pentru ca, in ultimele două luni ale anului, planul de export să fie îndeplinit.

Un mare număr de vagoane descoperite pe patru osii, ce trebuiau livrate pînă la sfirșitul trimestrului III, se află și acum în întreprindere, blocînd căile de acces și împiedicînd buna desfășurare a procesului productiv. Ni se explică că nu pot fi livrate din cauza lipsei vagoanelor platformă necesare încărcării lor. La sfîrșitul trimestrului III, circa 200 asemenea vagoane complet terminate așteptau livrarea. Acum, numărul lor se ridică la peste 300. Au fost expediate, pînă la această dată, numai 74 de vagoane, intr-un ritm cu totul și cu totul nesatisfăcător. Se impune, fără Îndoială, ca toate organele de resort, in frunte cu Ministerul Transporturilor șl Telecomunicațiilor, să ia măsuri urgente pentru asigurarea platformelor și lichidarea stocului de vagoane din Întreprindere. Revenind la programul de măsuri întocmit de conducerea Întreprinderii pentru realizarea integrală a planului Ia toți indicatorii, și implicit a planului la export, se impune să menționăm faptul că s-a prevăzut asigurarea unui ritm superior de montaj — 8—9 vagoane zilnic, că s-au rezolvat o serie de probleme presante, cum ar fi obținerea la termen sau in devans a unor colaborări, asigurarea unui ritm mai intens de livrare a vagoanelor existente in stoc. Sigur, aceste

• SFECLA DE ZAHAR, tn uni
tățile agricole cooperatiste recol
ta de sfeclă de zahăr a fost strin- 
să de pe trei sferturi din supra
fața cultivată. In județele Cluj, 
Alba și Hunedoara recoltarea sfe
clei s-a terminat, iar in Județele 
Botoșani, Sibiu și Bistrița-Năsăud 
se apropie de afirșit. Recoltatul ca 
și transportul din cîmp spre fa
bricile de zahăr șl silozuri trebuie 
insă mult intensificate. Există Încă 
tn ctmp circa VX> 000 tone, canti
tate mai mare decit cea din sâp- 
tămina trecută. Restanțe mal mari 
ln transportul sfeclei se Înregis
trează ln unitățile agricole coope
ratiste din județele Mureș, Sucea
va, Botoșani, Neamț și Bihor.
• PORUMBUL. In județul Me

hedinți porumbul a fost recoltat 
de pe 85 Ia sută din suprafața cul
tivată, mai mult de 50 întreprin
deri de stat și cooperative de pro
ducție încheind culesul. Pentru 
terminarea grabnică a recoltării, 
comandamentul agrleol județean a 
trecut Ia deplasarea operativă a 
mijloacelor mecanizate din zona 
de nord tn sudul județului. In pri
mele trei zile din această săptă- 
mină, pe ogoarele județului Dolj 
s-a înregistrat o creștere a vite
zei de lucru la culesul porumbu
lui, ca urmare a acțiunilor de aju
torare a unităților rămase In urmă, 
a folosirii chibzuite a mijloacelor 
mecanizate. Datorită acestor mă
suri Inițiate de comandamentul 
agricol județean tn circa 50 de 
unități cooperatiste și de stat po
rumbul a fost cules de pe întrea
ga suprafață, iar in altele se re-

coltează de pe ultimele hectare. La 
nivelul județului recoltarea s-a 
realizat pe aproape li la sută din 
suprafața cultivată. Culesul și 
transportul Întregii recolte de po
rumb constituie in aceste zile, 
pentru lucrătorii ogoarelor buzo- 
iene, obiective prioritare. Datorită 
măsurilor luate, Întreaga cantitate 
de porumb recoltată pin* acum, 
de pe mai bine de 60 la sută din 
suprafața cultivat* tn cooperati
vele agricole de producție șl 99 la 
sută din cea a întreprinderilor de 
stat * și fost Înmagazinată.
• LEGUMELE. Din datele cen

tralizate la Ministerul Agriculturii 
și Industriei Alimentare, rezultă 
că producția de legume culeasă 
din grădinile fermelor de stat și 
cooperativelor agricole de produc
ție reprezintă 58 la sută din pro
gramul stabilit. Deși tn ultimele 
zile ritmul culesului a crescut, re
zultatele practice nu sint satisfă
cătoare, dacă se are In vedere că 

aflrșite, 
Insem- 
varză,

★și Jerbe de flori au

stat și 
județe- 
Buzău, 

fost

Tulcea, Ialomița, 
mobilizarea tutu
ia sate, folosirea 
de munci.

Coroane i.' ' Z_ ___fost depuse și la mormintele și cimitirele existente in tară ale ostașilor români și sovietici că- zuți in războiul antifascist.

In Campionatul european de fotbal ROMÂNIA - IUGOSLAVIA 3-2Campionatele mondiale de gimnastică

militar, aero șl naval al acestei {ări la București.După depunerea coroanelor s-a păstrat un moment de reculegere in memoria eroilor căzuțl in luptele pentru eliberarea patriei.

luna octombrie este pe 
iar pe cîmp se mal află 
nate cantități de cartofi, 
rădăcinoase, tomate, ardei.

In grădinile fermelor de 
unităților cooperatiste din 
le Iași, Ilfov, Alba, Galați, 
Teleorman, unde munca a 
mai bine organizată, culesul se 
desfășoară corespunzător grafice
lor întocmite. Rămtneri In urmă 
se înregistrează tntr-o serie de 
unități din județele Caraș-Severln, 
Bacău, Neamț, 
unde se impune 
ror forțelor de 
integrală a zilei

IN FIECARE SCHIMB, TOATE 
MAȘINILE Șl UTILAJELE - 
LA CAPACITATE MAXIMA

Gimnastele romance își apără, astăzi, din 

toate puterile, poziția în ierarhia mondială
O VICTORIE PREȚIOASĂ

după un joc doar parțial concludent

Campionatele mondiale de gimnastică au depășit ora startului și se găsesc acum in plină desfășurare. Reuniunea de miercuri seară, încheiată la o oră tîrzie, a oferit tuturor celor prezenți un spectacol de înaltă ținută, în care gimnaștii japonezi, în frunte cu deținătorul titlului mondial Kenmotsu, au fost, ca și în prima zi. vioara întii.Echipa niponă, aflată în duel direct cu reprezentativa U.R.S.S., este apreciată aici ca o veritabilă generație de aur a gimnasticii mondiale, o generație care, deși nu se mai află la vîrsta primei tinereți, rămine la fel de viguroasă și de valoroasă. „Japonia rămine Japonia", lși Întitula articolul un ziarist francez și nu uita să sublinieze că triumful elevilor antrenorului Ota are la bază experiența mare pe care au acumulat-o de-a lungul anilor gimnaștii din țara soarelui răsare. E de-a dreptul nefiresc să auzi acum In gimnastică despre campioni mondiali între 28 și 30 de ani, cum sint Kenmotsu, Tsukahara, și colegii lor. Totuși, aceasta este realitatea, Japonia trecîn- du-și miercuri seara la activ un nou titlu suprem, titlu pe il deține fără întrerupere 1960 și pînă acum!Clasați pe locul secund, naștii sovietici au lăsat, la rîn- dul lor, o bună impresie, tînă- rul Alexandr Detiatin dovedindu-se a fi o veritabilă valoare a gimnasticii mondiale, ca de altfel, Nicolai Andrianov și Eduard Azarian.Trecînd peste celelalte echipe din ordinea finală, să ne oprim acum la gimnaștii români, care se situează — după cum o arată și clasamentul — pe o poziție neașteptat de modestă. E drept, ei pot acuza faptul că minimum două formații clasate mai bine au beneficiat de ajutorul consistent al arbitrajului, dar chiar și în această situație echipa masculină a României nu ar fi atins podiumul de premiere. Se pare că la masculin e nevoie in gimnastica noastră de un suflu nou, de o concepție mai curajoasă, mult mai intense, acestea credem masivă pornind

lor și pînă la echipa națională.Și pentru că am ajuns Ia fete să ne oprim la ele, mai ales că joi seara gimnastele noastre reintră in lupta pentru medalii.După neplăcuta situație de marți, întreaga presă franceză, ca și comentatorii radio și ai a- gențiilor de presă acordă spații largi echipei României, despre care se spun numai cuvinte frumoase. în unanimitate specialiștii sint de acord că toate
Strasbourg, prin telefon 

de Ia trimisul special 
al „Scînteii tineretului", 

HORIA ALEXANDRESCU

care
din

eim-

de eforturi iar lucrurile realizabile, promovarea antrenori,ar deveni noi, prin a tinerilor de la nivelul cluburi-

contestațiile înaintate de delegația română au fost perfect justificate. Arbitrajul este criticat aspru, violent chiar, și asta nu numai pentru „greșelile" făcute față de echipa noastră, ci tn general, pentru întreaga reuniune de marți. în acest sens, ziarul „Demieres Nouvelles", (care apare la Strasbourg și care publică miercuri la loc de frunte fotografia Nadiei Comăneci, tar dedesubt o imagine a Emiliei Eberle), notează printre altele i „Noțiunea de fair-

play a dispărut fără mari speranțe de a se întoarce pre- zentind apoi întreaga situație petrecută cu Teodora Ungurea- nu și Marilena Neacșu la soi, ea și cu Nadia Comăneci la sărituri. Ziarul subliniază : „Favoritele unui public cald, româncele sînt cele mai frumoase. Nadia Comăneci nu renunță, ea își apără titlul pînă la capăt, iar Emilia Eberle este o veritabilă Comăneci la începuturile sale".Departe de a împărtăși pesimismul ziaristului francez, care afirma că sint slabe speranțe ca spiritul de sportivitate al arbitrajului să revină, avem convingerea că în întrecerile de joi și din zilele următoare, a- ceastă mare sărbătoare a gimnasticii internaționale care sint Campionatele mondiale, se va bucura de un sprijin solid, corect și dezinteresat, din partea tuturor arbitrilor și a conducerii juriului de concurs.Fetele noastre, care au efectuat miercuri două antrenamente, sînt tn excelentă dispoziție de concurs, și, după cum ne declara Nicolae Vieru, secretarul Federației noastre de specialitate, ele „sînt decise să dovedească lumii Întregi valoarea gimnasticii feminine românești, resursele ei mari, forțele noi de care dispune".

Debutul echipei române tn Campionatul european inter- țări a coincis cu o victorie, e drept, la o diferență de un singur gol, dar este o victorie obținută în fața unui adversar valoros — care cel puțin în prima repriză ne-a arătat un fotbal de clasă — și care ne ține deschisă calea spre calificare.Meciul — foarte dîrz disputat — a avut o desfășurare inegală, în prima repriză au dominat mai mult oaspeții care au legat mai bine jocul, dovedindu-se buni tehnicieni, cu o partitură mai lucidă. în această parte a jocului, echipa noastră a jucat lent, dezorganizat, arătîndu-se incapabilă să creeze acțiuni și faze dinamice, decisive la poarta apărată de Borota. în partea a doua a meciului, mai ales după primele 10 minute, activitatea din cimpul de joc a echipei noastre se transformă radical in bine, fapt ilustrat de dominarea jocului și a terenului, ca rezultat al ritmului dinamic impus de jucătorii noștri, a combinațiilor rapide, pe direcția porții, a unei ofensive continue care a incomodat vizibil adversarul deru- tîndu-1 și forțîndu-1 să greșească. Meritul principal revine lui Dobrin și Aurică Rădulescu care, prin tehnica lor recunoscută, prin calm, precizie și luciditate, au reușit să creeze faze periculoase, uneori chiar în careul fotbaliștilor iugoslavi ca rezultat al combinațiilor eficiente și a paselor mai inspirate. Randamentul
NAȚIONALELE
Acum, după ce i-am văzut la lucru pe cei peste 200 de boxeri prezenți la finale, mulți dintre ei tineri, fără „nume sonore", am ajuns la concluzia că problema cea mai serioasă care nesc rare greu 

ple - . gului. nu au calități practicării boxului. Unii dintre ei sint bine clădiți fizic, rezistent! la lovituri, dar lenți in execuții. Alții, dimpotrivă, sînt ?rea fragili pentru acest sport.n sfîrșit, o altă categorie, de vîrstă mal ridicată, practică un box lipsit de orizont. Aceștia din urmă au devenit și un pericol pentru mai tinerii lor parteneri de întrecere prin boxul obstructionist pe care îl practică nu de azi de ieri, ci de ani de zile. Discutind cu mal multi

_____  ________ cu se confruntă boxul româ- este aceea a selecției. Cu excepții — pentru că cu am putea da citeva exem- - pretendentii la gloria rin- necesare

DE BOX î Din non ••• selecția!antrenori, despre procesul de selecție, deosebit de important intr-un sport cum este boxul, a reieșit că, la ora actuală, se procedează cam la intîmplare, după formula : „cine vine în «ala de antrenament și rămine..." beneficiază de pregătire, iar în final, iată-1 prezent și pe ringul campionatelor. Are sau nu are calități, asta interesează mai puțin. Condiția principală este astăzi ea tînărul să vrea să facă box. Are sau nu talent, ce contează ! După o scurtă perioadă de pregătire datorită Jejeritătii formulei competiționale, boxerul fără har se vede urcat pe ringul de box, și așa. de la an la an, din concesie in concesie, ajungem Ia mediocritate, la rezultatele pe care le știm.
★

In limitele categoriei ușoară, 
Carol Hajnal (Steaua) l-a între
cut la puncte pe Mihai Ciobotaru 
(c.r.R. Timișoara), ln timp ce SI-

mlon Cuțov (Dinamo) a obținut 
victoria prin abandon in fața iul 
Constantin Bujor (Motorul Arad). 
La categoria pană, Gheorghe Oțe- 
lea (Dacia Pitești) l-a Învins, eu 
o decizie de 3—2, pe Nicolae Stan 
(Metalul Drobeta-Turnu Severin), 
iar Titl Cercel (Dinamo Bucu
rești) a terminat învingător, tot la 
puncte, meciul susținut eu Mihal 
Ploieșteanu (Metalul București).

Alte rezultate ; categ. ușoară : 
Constantin ștefanovici (Electropu- 
tere Craiova) dispune la puncte 
de Leontin Sandu (Prahova Plo
iești) | categ. semlușoară : Titi 
Tudor (Prahova Ploiești) învinge 
la puncte pe Gheorghe Roșea 
(B.c. Brăila); Adrian Turcita 
(C.F.R. Craiova) elștigă Ia puncte 
la Florian Barna (Motorul Arad): 
categ. semigrea : Constantin Vi
ran (C.S.M. Reșița) întrece la 
puncte pe Nicolae Coman (C.S.M. 
Cluj-Napoca); Georgică — 
(Steaua) dispune la puncte 
Gyorfi (Dinamo).

Astăzi se vor desfășura 
reuniuni, programate la 
14,09 șt, respectiv, 19,M.

TEODOR POGOCEANU

plteșteanului a crescut, din momentul retragerii lui mai spre marginea terenului, spațiul mai puțin aglomerat favorizindu-i driblingurile și pasele de maestru, împreună cu Rădulescu reușind să dezorganizeze și să pună în derută defensiva oaspeților. Păstrarea cit mai mult timp a mingii a permis echipei noastre să joace perioade lungi in terenul adversarilor, apărătorii noștri adueîndu-și contribuția, mai consistent, la acțiunile ofensive. Așa am reușit să marcăm primele două goluri prin același apărător — Sameș. Omogenitatea mai mare din repriza secundă. spiritul ofensiv, circulația rapidă și precisă a balonului au făcut ca atacul să crească atit în forță, cit și în luciditate astfel că adversarul n-a mai avut răgazul să se regăsească. Dacă această victorie stă mai mult sub semnul excelentei prestații a lui Dobrin — pe care l-am cerut recent să fie inclus în echipă — și a lui Rădulescu, precum și a lui Romilă și Sameș. harnici, hotăriți, nu putem să nu spunem că unii dintre component! nu s-au achitat de datorii și răspunderi, nu au îndreptățit selecționarea. Un randament slab au avut Anghelini, Vigu, depășiți cu ușurință în duelurile cu adversarii, cu greșeli decisive, cum s-a văzut în cazul lui Anghelini ; nesemnificativ este aportul lui Iordănescu, care mai mult s-a încurcat in minge, încurcindu-și și coechipierii, decît a construit; Doru Nicolae nu s-a descurcat, a ratat, dovedind , cel puțin în acest meci, că nu se poate încadra în mecanismul naționalei. O zi norocoasă n-a avut nici Crișan care a irosit două- trei mari ocazii de gol. Ca să nu mai vorbim de Răducanu care, iată, din nou se joacă nu numai

cu nervii spectatorilor, ci chiar cu soarta unui meci, cu șansele echipei naționale. Talentul nedublat de seriozitate și răspundere devine nul !Pe linia îmbunătățirii jocului, a selecției componențiior, conducerea tehnică a echipei mai are mult de lucru. Partidele care vin sint mult mai grele. Meciul cu Spania de la Valencia — 15 noiembrie — trebuie pregătit și mai temeinic. Ca să reziste sau să aspire la un rezultat onorabil trebuie să joace cel puțin ca în momentele bune din acest meci. Ne gîndim care ar fi fost rezultatul dacă nu juca Dobrin 1 Sau Rădulescu. ori Sameș? De ce punem această întrebare ? Pentru că acești jucători au fost titularizați în ultimul moment, prin forța împrejurărilor, adică au fost, pentru selecționeri, soluții de ultimă oră determinate de accidentarea unor jucători. Dar dacă Dobrin a fost cel mai bun jucător de pe teren, oare nu-i momentul și cazul să ne gindim că așa ca el. au mai rămas, pe dinafară, și alți colegi de generație, la care s-a renunțat, cu prea multă ușurință ? Jucători cu experiență si cu clasă internațională, care ar fi putut întări forța de joc a echipei, ar fi putut contribui la perfecționarea registrului tehnico-tactic al naționalei, care ar fi ajutat-o, In consecință, să practice un fotbal modern, competitiv, cu mai multe șanse de izbindă în marile confruntări internaționale, în tentativa de a se califica in competițiile oficiale de anvergură. Sperăm să nu fie luate, toate acestea, in primul rînd ca sugestii, ci ca subiecte de reflecție.
VASILE CABULEA

Donicl 
de Ion

două 
orele

După ce Petrovici ratează o bună ocazie, ln mln. <, Dobrin il găseș
te eu o pasă ideala pe D. Nicolae, nemarcat, dar acesta șutează ln bara 
transversală. In min. 22 Anghelini lovește mingea cu mina tn careu ; 
Petrovici transformă : 1—o pentru oaspeți. O bună ocazie ratează Sameș 
in min. K. In două rlnduri, (min. 26 șl 38) BOlâni șutează periculos. 
Ocazii mari Irosesc, in repriza secundă, Crișan (min, 52) — una din 
marile ocazii ala meciului — și Rădulescu. Dominarea noastră se con
cretizează In mln. 62, cind Sameș, venit in atac, reia cu capul o pasă 
magistrală a Iui Dobrin. Pe tabelă : 1—1. In min. 67 Crișan scapă sin
gur tn careu, dar șutează in portar. In min. 71 se repetă, oarecum, faza 
primului nostru gol : Dobrin exeeută iarăși o lovitură impecabilă, și 
același Sameș, prezent in careu, șutează imparabil : 2—1 pentru Româ
nia. Jucătorii noștri continuă asaltul. In min. 76 un apărător iugoslav 
comite henț in careu : Iordănescu transformă precis : 3—1. In min. 80 
același Iordănescu ratează o ocazie cit roata carului trăgind afară cind 
se afla singur cu portarul Borota in careul mic, O greșeală a apărării 
noastre — ln care Răducanu lși dă din nou ln petic, in stilul său per
sonal — e drept ajutat și de Rădulescu eare pasează... acasă, — se sol
dează cu un nou gol pentru oaspeți înscris ln min. 90 de Desnița. For
mațiile : România : Răducanu, — Anghelini, Sameș, Ștefănescu, Vigu — 
Romilă, Bbloni, Iordănescu, — Crișan, Dobrin, Doru Nicolae ; Iugo
slavia : Borota, — Mujinici, Stoikovici, Trifunovici, Hagiabdici, — Țu- 
krov, Petrovici, Surjak, — Zungul, Halllhagiel, Sușicl. In repriza a doua 
au mal jucat Rădulescu (min. *6 In locul lui Doru Nicolae) in echipa 
României și Rojlcl și Desnița ta ce* » Iugoslaviei.

în atelierul de prelucrări mecanice — ne spune maistrul Mihai Neagoe, șeful atelierului — mașinile și utilajele pe care se prelucrează barele de tracțiune, cirligele de tracțiune și crapo- dineie, lucrează in trei schimburi. Recent a fost pusă Ia punct o mașină de copiat, montată pe un strung carusel, care execută prin copiere, în baza unor șabloane deja confecționate, cra- podinele necesare vagonului pentru transport ciment pe patru osii-R.P.U. Această mașină a condus la o creștere importantă a productivității muncii și, în același timp, la degrevarea altor utilaje cu mare încărcare. Organizațiile U.T.C. de aici, cu- prinzînd aproape 150 de tineri, s-au angajat ca pînă la sfirșitul lunii să efectueze 300 de ore muncă patriotică în sprijinul producției, pentru a se asigura decalajul necesar montajului.în secția 1 producție, unde se efectuează montajul vagoanelor destinate exportului in R. D. Vietnam, în chiar ziua documentării noastre, ieșea de pe bandă vagonul purtind numărul 388, dintr-o comandă ce totalizează 405 bucăți.„în aceste zile, cînd întreg colectivul nostru de muncă este puternic mobilizat în vederea recuperării restanțelor și Îndeplinirii planului de export — intervine maistrul Ion Megan, șeful secției I montaj — formațiile de lucru care vor executa vagoanele destinate exportului in R. P. Ungaria sînt deja stabilite. Acum, se analizează in detaliu, cu toți oamenii, documentația tehnică. Avem de executat în două luni 264 de vagoane. Planificarea făcută impune un ritm zilnic de 6 vagoane, ritm pe care îl vom respecta cu strictețe. Avem un colectiv bun, format în marea majoritate din tineri — peste 65 la sută — și trebuie să mărturisesc că am atins acest ritm, deci este intru totul posibil să ne Îndeplinim obiectivul propus".Tinărul lăcătuș Ion Mutu din sectorul frine, secretarul organizației de partid de aici, ne mărturisește că în acest sector, în cadrul echipelor, muncesc numai uteciști : „Acordăm cea mai mare atenție calității. Nu admitem absolut nici o abatere de la tehnologiile de execuție, reperul pe care il montăm fiind un nțper de bază de care depinde siguranța circulației. întreg colectivul secției este puternic mobilizat pentru ca. efec- tuînd lucrări de calitate, să reușim îndeplinirea planului de export, onorarea tuturor comenzilor".Implicîndu-se direct și eficient în mobilizatoarea acțiune de recuperare urgentă a rămî- nerilor în urmă și de asigurare a condițiilor necesare îndeplinirii și depășirii planului de export, organizația U.T.C. s-a angajat, prin tinerii din secțiile sculerie, prelucrări mecanice și montaj, să efectueze peste 2 000 ore muncă patriotică în sprijinul producției. Astfel, tinerii din secția sculerie. ne informează sculerul matrițer Gheorghe Gușiță, secretarul organizațieiU.T.C., s-au angajat să devanseze introducerea pe flux aSDV-urilor necesare vagonului R.P.U. — cu cel puțin o săptă- mină, prin prestarea zilnică a 2 ore muncă patriotică de către fiecare din cei 125 uteciști. Sculerii matrițeri Dan Gușiță, Ion Constantlnescu, Ion Arvat, Mihai Lazăr și Constantin Popescu, din echipa tineretului condusă de Gabi Teodorescu, și-au îndeplinit deja angajamentul. Și exemplele de acest gen, oferite de uteciștii de la „MEVA", pot continua. Eforturile depuse aceste zile de întreg de. muncă de aici, vîrstnici, muncitori, maiștri, ingineri și vizează îndeplinirea
in colectivul tineri și tehnicieni, economiști vizează îndeplinirea unui angajament muncitoresc de onoare : recuperarea restanțelor, îndeplinirea și depășirea planului ta export.



MASA ROTUNDA A TINERILOR
DIN ȚĂRI BALCANICE____

Miercuri dimineața s-au des- varășul Nicolae Croitoru, secre- și colaborare între popoare. Vor- chis, la București, lucrările me- tar al C.C. al U.T.C., care a bitorul a relevat, totodată, con-
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sei rotunde cu tema „Acțiunile cultural-artistice și turistice pe. linie de tineret — factor important pentru dezvoltarea colaborării și înțelegerii între popoarele din Balcani", organizată de Uniunea Tineretului Comunist și Uniunea Asociațiilor Studenților Comuniști din România. La reuniune iau parte reprezentanți ai unor organizații de tineret și studențești din Bulgaria, Grecia, Iugoslavia și România.în deschiderea lucrărilor, participanții au fost salutați de to-

subliniat că prezenta masă rotundă, ce urmează celei organizate anul trecut tot în tara noastră, se înscrie organic preocupărilor consecvente ale partidului și statului nostru, ale tovarășului Nicolae Ceaușescu, secretar general al Partidului Comunist Român, președintele Republicii Socialiste România, vizînd transformarea Balcanilor într-o zonă a păcii și înțelegerii, lipsită de arme nucleare și baze militare străine, edificarea pe continentul european a u- nui sistem de pace, securitate

tributia pe care tinăra generație poate și trebuie să o aducă la dezvoltarea raporturilor de prietenie, înțelegere și colaborare între popoarele și tineretul din țările balcanice.în aceeași zi au început dezbaterile asupra temei : „Rolul artei și culturii in înfăptuirea păcii și colaborării in Balcani".După-amiază, participanții la masa rotundă au avut discuții la Consiliul Culturii și Educației Socialiste, au vizitat obiective social-culturale din municipiul București.

DEZBATERILE DIN ADUNAREA GENERALĂ A O.N.U.

România sprijină ferm
lupta popoarelor împotriva

discriminării rasiale
INTERVENȚIA REPREZENTANTULUI ȚĂRII NOASTRENAȚIUNILE UNITE (Ager- pres). — De la trimisul special, Nicolae Plopeanu : în cadrul dezbaterilor din comitetul pentru problemele social-umanitare al Adunării Generale a O.N.U., pe marginea punctului intitulat „eliminarea discriminării rasiale", a luat cuvîntul reprezentantul țării noastre, Gheor- ghe Cartaș, care a arătat că asigurarea unei egalități reale în drepturi între toți cetățenii țării caracterizează întreaga politică promovată de România și reflectă spiritul umanismului nou, revoluționar, care stă la temelia politicii sale interne și externe. Poporul român — a relevat vorbitorul — a sprijinit din- totdeauna lupta popoarelor pentru cucerirea libertății naționale și sociale și a urmărit cu sentimente de profundă simpatie și solidaritate lupta lor pentru a pune capăt dominației străine și acțiunilor agresive ale regimurilor rasiste. în cadrul întâlnirilor cu reprezentanții

mișcărilor de eliberare, cu prilejul vizitelor în unele state de pe continentul african, precum și în numeroasele documente semnate cu aceste ocazii de șeful statului român, președintele Nicolae Ceaușescu, s-a dat o expresie elocventă asistenței solidare acordate de România luptei pentru independență a popoarelor, africane și mișcărilor de eliberare națională. România a desfășurat și desfășoară o intensă activitate la O.N.U. și în alte organisme și foruri internaționale pentru a- doptarea și aplicarea in practică a unor măsuri ferme, de natură să pună capăt politicii de apartheid și discriminare rasială. a acordat sprijin politic, diplomatic. moral și material mișcărilor de eliberare din Africa australă pentru asigurarea dreptului imprescriptibil al popoarelor Ia autodeterminare, la a-și organiza viața conform voinței și aspirațiilor lor proprii.
Necesitatea restructurării actualului 

sistem de relații economice internaționaleNAȚIUNILE UNITE (Ager- pres). De la trimisul, special, N. Plopeanu : Dezbaterile din Comitetul pentru problemele economice și financiare al Adunării Generale a O.N.U. au reliefat îngrijorarea țărilor membre față de' înrăutățirea situației economice din numeroase state ale lumii și, în mod deosebit, din cele în curs de dezvoltare.„în ciuda unor timide semne de redresare, omenirea continuă să fie confruntată cu grave probleme economice, cum sînt recesiunea, inflația și șomajul"— a spus reprezentantul Belgiei. în același sens s-a pronunțat reprezentantul Greciei, care a evidențiat că „Rata înaltă a inflației și stagnarea economică sînt fenomene care ne împiedică să privim viitorul cu încredere". „Este extrem de dificil, a continuat el — să se aprecieze la întreaga lor amploare efectele crizei economice, dacă avem în vedere că nu poate exista o destindere reală atîta timp cit problemelor economice nu li se vor găsi soluții acceptabile".Toți vorbitorii s-au pronunțat fără excepție pentru măsuri ferme în direcția restructurării radicale a actualului sistem de relații economice internaționale. Constatînd că în urma negocierilor intense purtate începînd din 1974, s-au realizat puține progrese în direcția adoptării unor măsuri concrete pentru înfăptuirea Declarației și a Programului de acțiune în vederea
Pentru reducerea 

armamentelor 
in Europa„Franța, stat european, consideră că toate statele ale căror forțe sint staționate în Europa ar. trebui să înceapă negocieri în vederea limitării și reducerii armamentelor convenționale amplasate aici, pentru a întări acțiunile duse pe alte planuri in favoarea destinderii și cooperării" — a declarat în Comitetul Politic al Adunării Generale a O.N.U. reprezentantul acestei țări la Națiunile Unite, Jacques Leprette. Franța — a adăugat el— va prezenta un proiect de rezoluție pentru a „preciza condițiile în baza cărora preconizează să trateze problema legăturii dintre dezarmare și ajutorul pentru dezvoltare". Vor fi elaborate, de asemenea, măsuri concrete „pentru a se pune capăt situației scandaloase în care, cheltuielile pentru înarmare sint de 14 ori mai mari decît ajutorul pentru dezvoltare", a subliniat reprezentantul francez.

făuririi unei noi ordini economice internaționale, reprezentantul Marii Britanii și-a exprimat convingerea că noile negocieri duse în cadrul O.N.U. • se vor încheia cu succes.
I

arna sau vara capitala iraniană își închide perspectiva în aceleași coame semețe, mereu înzăpezite ale Munților Elbrus. Văzută din _ pantele Teheranului, bolta albită a muntelui, dominatoare și severă, pare că se desfășoară dincolo de timp. La poalele acestui masiv de piatră, orașul își trăiește însă viața trepidant și multicolor, cu o foame niciodată stinsă, de înnoire. într-un deceniu Teheranul, lăsind orice ambiție de a semăna cu sine însuși, și-a ridicat spre cer 0 pădure de zgî- rie-nori, și-a modificat plasa arterelor rutiere și s-a întins mult dincolo de hotarele previzibile. Orașul își are timpul său sfidind timpul muntelui. Dealtfel, peste tot, in Iran istoria milenară face un contact tulburător cu cea contemporană, într-o mixtură de sensuri și forme care, pină la urmă, consolidează ideea continuității și oferă epocii moderne un ecou specific în această matcă persană care își numără vechimea de peste 25 de veacuri.împotriva tuturor așteptărilor, Teheranul nu prezintă monumente epocale, edifeii colosale sau somptuoase urme ale mileniilor de cultură persană. Motivul este cit se poate de simplu: actuala capitală s-a născut șl s-a intins vertiginos incepind de la sfîrșitul secolului al XVIII- lea, adică după ce marele imperiu își definitivase agonia.Cu ulițele întortocheate aberant, avînd mai toate casele cu un singur cat, saturat de strimte prăvălii și suprapopulat, orașul vechi, cum este denumită zona urbană neinfluentată încă de ritmurile constructive moderne, nu s-ar deosebi de alte orașe orientale mai mari sau mai mici, dacă printre clădirile mărunte nu s-ar ridica Golesta- nul, palatul de reședință al șahilor din ultimul secol și jumătate, iar mai departe nu s-ar zări coamele veșnic înzăpezite ale Munților Elbrus.Există, in primul rind, un Te- heran-oficial. Cel în care se află palatul Golestan, principalele ministere. Muzeul de Arheologie, Bank Meii sau alte impozante clădiri. Fațadele lor stârnesc curiozitatea, opresc turistul, dar nu îl rețin îndelung, dacă are experiența Shirasului sau Isfahanului. Vine apoi acel Teheran-bazar, care se întinde din miezul cartierului comercial

Șefii delegațiilor participante la 
Consfătuirea secretarilor cu problemele 
organizatorice ai Comitetelor Centrale
ale partidelor comuniste și muncitorești

din unele țări socialiste primiți 
de tovarășul Janos Kadar aLa 25 octombrie, Janos Kadar. prim-secretar al C.C. al P.M.S.U., a primit pe șefii delegațiilor participante la Consfătuirea secretarilor cu problemele organizatorice ai Comitetelor Centrale ale partidelor comuniste și muncitorești din unele țări socialiste, desfășurată la Budapesta în zilele de 23—25 octombrie. Partidul Comunist Român a fost reprezentat de o delegație condusă de tovarășul Constantin Dăscălescu, membru al Comitetului Politic Executiv, secretar al C.C. al P.C.R.

Cu prilejul primirii, din partea tovarășului Nicolae Ceaușescu, secretar general al P.C.R., președintele Republicii Socialiste România, tovarășului Janos Kadar i-a fost transmis unsalut cordial și cele mai bune urări de sănătate și succes înactivitatea sa. La rindul Janos Kadar său, tovarășul a rugat să setransmită tovarășului NicolaeCeaușescu un călduros salut tovărășesc și cele mai bune urări de sănătate și succes în activitatea sa consacrată fericirii și prosperității poporului român.

Convorbiri 
româno-eleneMinistrul afacerilor externe al Greciei, Gheorghios Rallis, a primit pe Vasile Gliga, adjunct al ministrului afacerilor externe al României. Au fost examinate cu acest prilej probleme privind stadiul și perspectivele dezvoltării pe toate planurile a relațiilor româno-elene. Totodată, s-a efectuat un schimb de păreri cu privire la unele probleme internaționale de interes comun. A fost de fată Ion Brad, ambasadorul României la Atena.• HUA KUO-FEN, președintele C.C. al P. C. Chinez, premierul Consiliului de Stat al R.P. Chineze, a primit delegația Partidului Democrat din Guineea, condusă de Lansana Diane, membru al Biroului Politic al C.C. al partidului, ministru al justiției. în cadrul întrevederii părțile au relevat relațiile de prietenie dintre cele două țări și popoare, informează agenția China Nouă.

Secvențe

Vizita delegației P.C.R. in NorvegiaDelegația Partidului Comunist Român condusă de tovarășul Ion Iliescu, membru supleant al Comitetului Politic Executiv al C.C. al P.C.R., prim-secretar al Comitetului județean Iași al P.C.R., care, la invitația Partidului Muncitoresc din Norvegia, efectuează o vizită în a- ceastă țară, a avut, miercuri, la sediul C.C. al P.M.N., convorbiri cu o delegație condusă de președintele partidului, Reiulf Steen.Cu acest prilej, șeful delegației române a transmis din partea tovarășului Nicolae Ceaușescu, secretar general al Partidului Comunist Român, un cordial mesaj de prietenie pre-

ședintelui Reiulf Steen, precum și conducerii P.M.N.Mulțumind pentru mesaj și evocind cu căldură convorbirile avute cu tovarășul Nicolae Ceaușescu, anul trecut la București, tovarășul Reiulf Steen a rugat să fie transmise secretarului general al Partidului Comunist Român calde salutări și cele mai bune urări din partea sa și a Partidului Muncitoresc Norvegian.în cadrul convorbirii a fost exprimată dorința ambelor părți de a contribui la dezvoltarea în continuare a relațiilor de prietenie dintre cele două partide, la extinderea colaborării multilaterale dintre România și Norvegia.Situația din Portugalia
• A LUAT SFÎRȘIT CRIZA GUVERNAMENTALA • ACȚIUNI ALE 

ȚĂRANILOR DIN ALENTEJOPreședintele Portugaliei, Antonio Ramalho Eanes, l-a însărcinat, miercuri, pe profesorul de 
austriece

Manifestări 
dedicate Zilei 

Armatei Românieiîn cadrul manifestărilor de peste hotare dedicate Zilei Armatei Republicii Socialiste România, la Berlin, atașatul militar aero și naval în R.D. Germană, colonel Mihai Bur- bulea, a organizat o gală de filme documentare și o expoziție de fotografii ilustrînd activitatea militarilor români.La Casa Centrală a Armatei din Praga a avut loc o adunare festivă la care au rostit cuvîntări general-ma- ior I. Brichta, comandantul trupelor de geniu cehoslovace, și colonel Voi cu Țugurel, atașatul militar și aero român la Praga.Cu același prilej, la Ulan Bator, la o unitate a armatei R.P. Mongole, au fost organizate o adunare festivă, o gală de filme și O expoziție de fotografii, iar la Stockholm, o gală de filme și o expoziție de fotografii și de carte românească. în- fățișînd aspecte din viața, activitatea și munca plină de abnegație a poporului român și a armatei sale. O gală de filme documentare și o foto- expoziție cu aspecte din viata și activitatea militarilor români au fost organizate și în capitala S.U.A. — Washington.în saloanele Ambasadei române din Damasc, colonel Marin Sorescu, atașat militar, aero și naval a organizat o gală de filme militare românești, o expoziție de fotografii și de carte militară.A participat general de corp de armată Mustafa Tlass, ministrul apărării al R. A. Siriene.

pină departe la periferii. Mărfurile cele mai variate, vechi sau noi, stau claie peste grămadă, năvălind parcă peste trecători. O lume pestriță, în general săracă, roiește în toate direcțiile, ce- rind, tocmindu-se, apostrofîn- du-se sau rcfuzînd, intr-un vacarm complet amețitor.Atmosfera tradițională a capitalei este presată in ultimii ani de modernizarea rapidă, de o efervescență constructivă care schimbă și pe orizontală și pe verticală Teheranul. BulevardeIRAN- arborele timpului 
noi, mari piețe în care s-au fixat monumente cu o alură ultramodernă, în sfîrșit șirul interminabil de blocuri de oțel și sticlă. La bazele buildingurilor circulația rutieră se desfășoară în cascade metalice ca in orice megalopolis, intr-un iureș de claxoane și trimbe de fum care alimentează, din plin, „smogul", realitate bizară în vecinătatea cristalină a virfurilor Elbrusu- lui.Fenomenul nu se întilnește sau apare în proporții acceptabile pe ruta „conservat" istorică — Shiraz, Isfahan, Persepolis. Mai tot ce a produs Persia milenară și apoi a propus circulației mondiale de valori spirituale se găsește în acest triunghi ale cărui valori produc ample rezonanțe in memoria oricărui amator de cultură.Deși tăiat de bulevarde largi de-a lungul cărora automobilele pot rula fără obsesia pitorescului rutier oriental, Shirazul și-a menținut nealterate splendorile ultimelor zece secole de meticulozitate persană.Aici și-au acordat cu secole

Miercuri, Comitetul Central alP.M.S.U. a oferit o recepție în onoarea participanților la Consfătuirea secretarilor cu proble-
mele organizatorice ai Comitetelor Centrale ale partidelor comuniste și muncitorești din unele țări socialiste.

AFRICA AUSTRALĂ
• RAIDURILE RASIȘTILOR SUD-AFRICANI ASUPRA ZAMBIEI.
• SCRISOARE ADRESATĂ DE PREȘEDINTELE S.W.A.P.O. SECRETA

RULUI GENERAL AL O.N.U.în cursul raidurilor aeriene efectuate săptămîna trecută în Zambia de forțe militare ale regimului rasist rhodesian și-au pierdut viața 31 de. soldați și polițiști zambieni. a declarat președintele Zambiei, Kenneth Kaunda.„Dușmanul este brutal, nemilos și barbar", a spus șeful statului zambian. El a cerut poporului zambian să fie gata pentru o luptă îndelungată cu rasiștii de la Salisbury, o luptă care semnifică apărarea independenței și integrității teritoriale a țării.Reprezentantul la O.N.U. al Organizației Poporului din Africa de Sud-Vest (S.W.A.P.O.), Theo Ben Gurirab, a înmînat secretarului general al O.N.U., Kurt Waldheim, o scrisoare din partea președintelui S.W.A.P.O., Sam Nujoma, privind poziția S.W.A.P.O. față de ultimele evoluții în problema Namibiei. După întrevedere, Theo Ben Gurirab a declarat, intr-o conferință de presă că S.W.A.P.O., care este recunoscută de Națiunile Unite drept singurul reprezentant legitim al poporului na- mibian, privește acordul de la Pretoria, realizat săptămina trecută între miniștrii de externe ai celor cinci țări occidentale „de contact", membre ale Consiliului de Securitate — S.U.A., R.F.G., Marea Britanie, Canada și Franța — și regimul rasist sud-african, drept „contrar spiritului și literei" rezoluțiilor Consiliului de Securitate asupra Namibiei, și, in consecință, îl consideră „inacceptabil și îl respinge". Vorbitorul a arătat

că nu există nici o bază pentru aplicarea planului de organizare a alegerilor sub supravegherea O.N.U. in Namibia. Respingerea de către R.S.A. a proiectului inițial al O.N.U. privind accesul Namibiei la independență constituie o amenințare la adresa păcii și securității, iar Consiliul de Securitate trebuie să se întrunească cit mai curind posibil pentru a lua in considerare impunerea de sancțiuni. Theo Ben Gurirab a subliniat că S.W.A.P.O. și țările africane vor acționa pentru convocarea urgentă a Consiliului de Securitate în scopul de a analiza situația nou creată și a lua măsurile care se impun.

Monumente și opere de artă celebre, un pămint îmbibat de istorie, industrie care răspunde cerințelor timpurilor prezente, locuitori harnici și iubitori de frumos — iată cîteva din datele nelipsite din orice prezentare lapidară făcută Austriei, țară care astăzi sărbătorește ziua sa națională, aniversarea adoptării Legii constituționale asupra neutralității permanente a țării. Actul de la 26 octombrie 1955 a deschis o pagină nouă în istoria Austriei.în anii postbelici, depășind sechelele dureroase ale ocupației hitleriste, poporul austriac s-a angajat cu tenacitate pe calea redresării economiei, a consolidării independenței și suveranității naționale. Prin hărnicia și

Ia 40 kilometri de Viena, proiectează Austria pe un loc important printre țările europene producătoare de petrol. Diversitatea și calitatea produselor industriei vieneze au transformat orașul într-un solicitat centru al schimburilor comerciale internaționale.în domeniul extern, Austria situindu-se pe pozițiile neutralității promovează o politică de largă deschidere și colaborare cu țările lumii, indiferent de orinduirea socială și politică, pe plan economic ca și pe alte planuri. Austria este preocupată să aducă o contribuție activă la consolidarea procesului de destindere pe continentul european, la crearea unei atmosfere de încredere reciprocă și promovarea unei

în urmă instrumentele poetice doi mari poeți revendicați de atunci de cultura întregii omeniri : Saadi și Hafez.Dacă Shirazul este „capitala" poetică a Persiei (în secolul XVII a fost, dealtfel, centrul administrativ al țării, in perioada dinastiei Zend), Persepo- Iisul, situat la o distanță de 57 de kilometri de Shiraz, este recunoscut dincolo de durabilitatea in timp a achemenizilor, drept capitala faimei istorice a persanilor.în prezent muzeu, teritoriul palatelor lui Darius, Xerxe și Artaxerxe, încercuit de bare metalice și avind prin colțuri puternice reflectoare, îmi pare cel mai fabulos loc de rezistentă a secolelor sub bătaia necontenită a vinturilor.în istoria nouă a iranienilor se regăsesc virtuțile tradiționale ale vechilor persani : talent creator, minuțiozitate, ambiții constructive, o mare deschidere către progres șt civilizație. Harta industrială a țării este un elocvent exemplu in acest sens. Numeroase obiective economice, incepind cu industria construcțiilor de mașini, cea chimică, hidroenergetică, etc., poartă amprenta unei rodnice colaborări cu România. Așa cum se știe, cooperarea tradițională româno-iraniană dispune de largi posibilități pentru o continuă dezvoltare in diferite domenii. Un rol hotări- tor pe calea deschiderii unor noi drumuri in acest sens l-au avut convorbirile purtate la București și Teheran între președintele României, tovarășul Nicolae Ceaușescu, și șahinșahul Iranului, Mohammad Reza Pahlavi Aryamehr.Ritmurile modernizării economiei iraniene sint cele ale unei contemporaneități decise. Ele se înscriu in arborele timpului într-o grafic nouă, specifică pentru epoca desprinderii Persiei. prin irigații, alfabetism și tehnologii de vîrf, de trecutul ei confundat cu deșertul, vinturile aspre și verticalitatea fragilă a minaretelor.
RADU BUDEANU

Ședința Comisiei 
permanente C.A.E.R. 

pentru industria ușoarăLa Havana s-au desfășurat lucrările ședinței a 31-a a Comisiei permanente C.A.E.R. pentru industria ușoară, la care au participat delegații din R.P. Bulgaria, R.S. Cehoslovacă, R. Cuba, R.D. Germană, R.P. Mongolă, R.P. Polonă. R.S. România, R.P. Ungară, U.R.S.S. și R.S. Vietnam.Comisia a examinat probleme legate de elaborarea programului special de colaborare pe termen lung in domeniul producției bunurilor industriale de larg consum și a stabilit măsuri pentru ducerea la îndeplinire a sarcinilor ce decurg din hotărîrile ședinței a XXXII-a a sesiunii consiliului. Comisia a adoptat, de asemenea, planul său de lucru pe anii 1979—1980.Participanții la ședință au fost salutați, in numele Guvernului R. Cuba, de către Flavio Bravo Pardo, vicepreședinte al Consiliului de Miniștri.
A

încheierea lucrărilor 
Conlerinței naționale 

a organizației de tineret a 
M.P.L.A. —Partidul MunciiLa Luanda s-au încheiat lucrările primei Conferințe naționale a organizației de tineret a M.P.L.A. — Partidul Muncii. Participanții au adoptat statutul organizației și au stabilit sarcinile ce revin tineretului la edificarea noii societăți în Angola, o societate lipsită de exploatare.Conferința a fost salutată de Agostinho Neto. președintele M.P.L.A.-Partidul Muncii și al R. P. Angola. El a subliniat necesitatea mobilizării tineretului de la orașe și sate in apărarea cuceririlor revoluționare, pentru transformarea Angolei într-o țară socialistă.

PROGRAMUL ANTIINFLAflONIST 
AL PREȘEDINTELUI CARTERPreședintele Jimmy Carter a prezentat un nou program privind politica salariilor și prețurilor în S.U.A; în vederea combaterii inflației. „Trebuie să facem față unei perioade de austeritate pe plan național. Sînt necesare decizii severe dacă dorim să evităm consecințe mult mai grave", a afirmat el în susținerea propunerilor.Programul .antiinflationist prezentat de șeful executivului a- merican, preconizează, ca elemente de bază, menținerea creșterii salariilor sub o medie a- nuală de 7 la sută și limitarea creșterii prețurilor la un plafon de 5,75 la sută. Guvernul poate da cale liberă competiției străine sau poate înăspri anumite reglementări împotriva celor care nu respectă recomandările de mai sus. Totodată, președintele a promis o serioasă restrîngere a cheltuielilor federale.

eforturile deosebite ale poporului. Austria și-a conturat un profil distinct in rin- durile statelor industrializate ale lumii. Austria este astăzi o țară cu o economie deosebit de dezvoltată, mai ales raportat la suprafață și număr de locuitori. Frumoasa Dunăre albastră produce o importantă cantitate de energie prin centralele sale electrice, cărora li se adaugă numeroasele centrale de pe rîurile de munte, Austria dispunînd de peste 200 de centrale hidroelectrice, care o face să se numere printre primele țări exportatoare de energie electrică. Economia austriacă cuprinde întreaga scară de produse ale industriei moderne, incepind cu construcțiile de mașini și terminind cu bunurile de consum. Zăcămintele de petrol descoperite la Zisterdorf,

largi cooperări internaționale.Favorizate de apropierea geografică, de legătura pe care o constituie Dunărea, de tradițiile culturale, legăturile dințre România și Austria s-au extins continuu. O însemnătate hoiă- rîtoare pentru dezvoltarea raporturilor de prietenie ro- mâno-austriece au avut-o contactele la nivel înalt, care au pus in evidență dorința comună de a întări colaborarea în toate domeniile, de a adinei și amplifica relațiile de conlucrare rodnică dintre cele două țări și popoare, voința de a acționa pentru edificarea securității europene, pentru accentuarea cursului nou spre pace și cooperare in lume.
R. AVRAM

drept Carlos Mota Pinto, independent, cu formarea unui nou guvern în locul cabinetului actual în exercițiu, care, după cum se știe, nu a primit învestitura Parlamentului.într-o declarație dată publicității cu acest prilej, președintele Eanes a arătat că Moța Pinto va urmări formarea unui guvern cu un sprijin majoritar in Parlament pentru a face posibil un acord între partide pină la alegerile generale din 1980. Acest guvern — a adăugat președintele — nu va fi numit oficial pină cînd partidele politice nu vor preciza dacă vor permite membrilor lor să facă parte din noul cabinet și pină nu va fi clar că noul prim-ministru va avea șanse de succes.Șeful statului portughez, a a- tras atenția că, în cazul în care Carlos Mota Pinto va suferi un eșec în încercarea sa de a forma guvernul țării, singura alternativă care mai rămîne va fi dizolvarea Parlamentului și organizarea de alegeri generale anticipate anul viitorMii de țărani din Evora, Beja și Porto Alegre, din provincia Alentejo, au încetat lucrul în semn de protest împotriva ho- tărîrii guvernului de a restitui latifundiarilor pămînturile ce le-au fost expropriate și împărțite la țărani în baza legii reformei agrare.O delegație a țăranilor s-a întîlnit cu premierul demisionar Alfredo Nobre da Costa cerîn- du-i oprirea acestei acțiuni, care periclitează situația a numeroa.se familii. Totodată, țăranii au cerut înlăturarea efectivelor Gărzii naționale de pe terenurile ce urmează a fi restituite foștilor proprietari.Pe de altă parte, ministrul agriculturii și pescuitului, care sprijină acțiunea de restituire a păminturilor, s-a întîlnit cu președintele Portugaliei, generalul Ramalho Eanes.în numeroase localități din Portugalia au avut loc acțiuni de solidaritate cu țăranii din Alentejo, organizate din inițiativa Confederației Generale a Muncitorilor Portughezi.
ORIENTUL 
MIJLOCIUVIENA — Vicepreședintele Egiptului, Husni Mubarak, a sosit, miercuri la amiază, la Viena.Imediat după sosire, oaspetele egiptean a avut o întrevedere cu cancelarul federal Bruno Kreisky, informează agenția M.E.N. Următoarea etapă a turneului european al vicepreședintelui egiptean va fi Belgradul.BONN — Regele Hussein a! Iordaniei urmează să efectueze, în zilele de 5—8 noiembrie a.c., o vizită oficială în R. F. Germania — a anunțat, ieri, la Bonn, un purtător de cuvînt al Oficiului de presă federal.Raportul U.N.C.T.A.D. privind asistența acordată țărilor în curs de dezvoltareIntr-un raport dat publicității la Geneva de. Conferința Națiunilor Unite pentru Comerț și Dezvoltare (UNCTAD) sint formulate critici la adresa unor state industrializate occidentale care acordă asistență pentru țările în curs de dezvoltare cu mult sub cuantumul stabilit prin hotărîrile O.N.U. In raport se arată că, în timp ce un număr de 17 țări industrializate occidentale au consimțit în anul 1971 să aloce 0,7 la sută din produsul lor național brut cu titlul de asistență oficială pentru dezvoltare, acest procent ă scăzut de la 0,34 la sută în 1971, la 0,30 la sută în 1977. Raportul menționează că numai 3 țări occidentale furnizează asistență la un nivel peste cota oficială stabilită de O.N.U. — Suedia — 0,99 la sută din produsul național brut, Olanda — 0,84 și Norvegia — 0,82. „Cuantumul alocat de trei țări industrializate — R.F.G., 0.26 la sută. Japonia,0,21 la sută și S.U.A., 0,22 la sută — este deosebit de scăzut", se arată in raport.Unul dintre efectele diminuării asistenței oficiale pentru dezvoltare il reprezintă creșterea datoriei externe, și așa mare, a țărilor în curs de dezvoltare, care s-a ridicat de la 71,7 miliarde dolari în 1970. la 216,6 miliarde dolari, în 1976. In același timp, raportul semnalează o „creștere fenomenală" a datoriei țărilor în curs de dezvoltare față de băncile particulare, de la 5,3 miliarde dolari în 1970 la 53,8 miliarde dolari, în 1976.

• pe scurt • pe scurt • pe scurt •• MIERCURI au începutla Paris convorbirile dintre Louis de Guiringaud, 'ministrul afacerilor externe alFranței, și Andrei Gromîko, ministrul afacerilor externe alU.R.S.S., aflat în Franța într-o vizită oficială la invitația guvernului francez.în cadrul primei runde de convorbiri, relatează agenția T.A.S.S., au fost abordate probleme ale dezvoltării continue a colaborării bilaterale, precum și o serie de chestiuni actuale de interes reciproc ale vieții internaționale.
ACORD LA BRUXELLESPartidele coaliției guvernamentale din Belgia au căzut marți de acord ca viitoarea Adunare a deputaților, care va fi declarată constituantă, să procedeze la o importantă revizuire a constituției tării, în vederea punerii în aplicare a unui plan de federalizare, menit să creeze în Belgia trei regiuni autonome: flamandă (Flandra). valonă (Wallonia) și cea cuprinzînd regiunea orașului Bruxelles, capitala țării — a declarat presei premierul belgian, Paul Van Den Boeynants.

• ÎN CONFORMITATE cu programul de colaborare a unor țări socialiste in domeniul cercetării și folosirii spațiului cosmic în scopuri pașnice, in U- niunea Sovietică a fost lansat satelitul artificial al Pămîntu- lui „Intercosmos-18“. Scopul lansării constă în realizarea unor cercetări complexe privind magnetosfera și ionosfera Pă- mintului.La bordul satelitului sînt instalate aparate științifice și un sistem telemetrie pentru transmiterea informațiilor create de

specialiști din Cehoslovacia, R.D.G., Polonia, România, Ungaria și Uniunea Sovietică.
• CONFORM DATELOR publicate de Institutul central de statistică al Italiei, in primul semestru al anului curent, natalitatea a continuat să se situeze în această țară pe curba descendentă înregistrată în ultimii ani. Astfel, în primele șase luni ale anului 1978, in Italia au fost consemnate 360 485 de nașteri — cu 17 875 mai puține de- cit in perioada corespunzătoare a anului trecut.
• MIERCURI la Moscova au avut loc funeraliile lui A. Miko- ian, unul din cei mai vechi membri ai Partidului Comunist al Uniunii Sovietice. La catafalcul dispărutului au adus un ultim omagiu Leonid Brejnev, Aleksei Kosighin, alți conducători de partid și de stat sovietici.

TAIFUNUL „RITA"După ce a „evitat" in ultimul moment Insula Guam, taifunul „Rita", cel de-al 26-lea format în acest an în apele Pacificului, se îndreaptă în prezent spre arhipelagul filipinez, unde ar urma să ajungă, dacă nu va interveni o nouă schimbare de direcție, în următoarele zile. In Insula Guam furtuna nu a provocat pierderi importante, grație faptului că centrul ei a trecut la circa 200 mile de insulă.In cazul în care își va urma actualul curs, „Rita" va fi al 22-lea taifun și, posibil, cel mai puternic care se abate asupra insulelor filipineze. In urmă cu două săptămîni, Filipinele au avut de suferit de pe urma taifunului ,,Nina“, care a cauzat moartea a 68 oameni și a provocat pagube materiale importante.
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